
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Novej Bani, 

ktoré sa konalo dňa 13.09.2023 o 13:00 hod. v  Centre voľného času v Novej Bani 

 

Poslanci  Mestského zastupiteľstva: 

Prítomní:  MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. 

Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. 

Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava  

Ospravedlnení: Peter Forgáč, Maroš Marko, MDDr. Štefan Špirk  

 

Primátor mesta:    Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA 

Prednostka mestského úradu:  Mgr. Ľudmila Rajnohová  

Hlavná kontrolórka :                     PhDr. Katarína Segetová 

MsÚ:   Mária Bakošová, vedúca FO 

   Ján Ševčík, náčelník MsP 

    

Zástupcovia mestských podnikov: Ing. Lucia Beťková, MBA, riaditeľka TS Nová Baňa 

Anna Tužinská, konateľka MsBP Nová Baňa 

Zástupcovia škôl a školských 

zariadení:     Katarína Štrbová, riaditeľka MŠ 

Mgr. Mária Jankoveová, riaditeľka ZŠ  

Mgr. Juraj Kološta, CVČ 

Mgr. Marta Urdová, DiS.art., riaditeľka ZUŠ 

 

Ostatní:  PhDr. Lenka Šubová, manažér projektov, komunikácie,    

 propagácie 

   Dáša Zigová, referentka OVŽPaSM 

                                     

 Zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Novej Bani otvoril Mgr. MVDr. Branislav 

Jaďuď, PhD., MBA, primátor mesta Nová Baňa. Zasadnutie  bolo  zvolané  v  zmysle zákona 

o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb., §-u 12, odst. 1 v znení neskorších predpisov.                 

Pretože bola prítomná nadpolovičná väčšina poslancov mestského zastupiteľstva, z celkového 

počtu 13 poslancov bolo na začiatku MsZ prítomných 10 poslancov, primátor mesta Nová 

Baňa vyhlásil zasadnutie za uznášaniaschopné. Poslanci Forgáč, Marko a Špirk sa 

ospravedlnili z neúčasti. 

 

Overovatelia zápisnice:   Anton Medveď, Ing. Karol Tužinský 

Návrhová komisia:  JUDr. Vladislav Lalka, Ing. Peter Pšenák, Anton 

Žňava 

Pracovné predsedníctvo:    MUDr. Mária Bradiaková 

Za zapisovateľku bola určená: Martina Svetíková 

 

 

Hlasovanie č. 1 o návrhovej komisii, pracovnom predsedníctve, overovateľoch zápisnice 

a zapisovateľke. 

prítomní - 8 

za - 8  (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď,  

Ing. Peter Pšenák, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0  

zdržal sa – 0  
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nehlasoval – 1 (Jozef Spurný) - uznesenie bolo prijaté 

 

Primátor - je tu jeden na stole papier doplnený všetkým, a to je bod Žiadosť o nenávratný 

finančný príspevok: Modernizácia Základnej školy Jána Zemana v meste Nová Baňa, ktorý 

teda bol pripravený vzhľadom na teda aktuálnosť alebo tie jednotlivé termíny súvisiace s 

touto výzvou, ktorá je nová. Tak by som ho navrhol zaradiť za bod číslo 8, lebo to bude 

prezentovať p. Šubová obidva. 

 

Program rokovania MsZ po doplnení bodu: 

 Informačný blok vedenia mesta 

1. Správa o kontrole stavu plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa 

ku dňu 04. 09. 2023 

2. Správa o výsledku kontroly výroby tepla a jeho následné rozúčtovanie na základe 

dôslednej analýzy tvorby ceny tepla za rok 2022 a 2023 

3. Použitie prostriedkov z rezervného fondu na bežné a kapitálové výdavky 

4. 4. zmena rozpočtu 

5. Zriadenie transparentného účtu 

6. Správa o plnení rozpočtu mesta Nová Baňa k 30.6.2023 

7. Akčný plán mesta Nová Baňa na rok 2023  

( Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Nová Baňa ) 

8. Zvýšenie kapacity triedeného zberu komunálneho odpadu v meste Nová Baňa“  

– zabezpečenie prípadnej budúcej pohľadávky 

9. ŽoNFP: Modernizácia Základnej školy Jána Zemana v meste Nová Baňa 

10. Vyradenie majetku Technických služieb mesta Nová Baňa  

11. Majetkové veci 

12. Interpelácie poslancov, riaditeľov organizácií a školských zariadení 

13. Interpelácie občanov (vyhradený čas 15.00 – 15.30 hod.) – prezenčne/ web stránka 

 

13:06 odchod poslanca Tužinského z rokovacej miestnosti. 

 

Hlasovanie č. 2 o programe MsZ  

prítomní - 9 

za - 9  (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka , Anton Medveď,  

Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Vikória Valachovičová, PhD., Anton  

Žňava) 

proti – 0 

zdržal sa – 0  

nehlasoval – 0  - uznesenie bolo prijaté 

 

Informačný blok vedenia mesta  

 

Primátor – v krátkom infobloku si dovolím ja informovať len jeden bod, a to je stavba alebo 

plánovaná výstavba nového vysokého napätia zo Žarnovice do Novej Bane. Cielene sme túto 

tému neotvárali nejaký čas, pretože sme potrebovali, aby bolo právoplatné, aby nadobudlo 

právoplatnosť územné rozhodnutie o umiestnení stavby, ktoré je právoplatné zhruba od 

polovice augusta. Bolo teda najprv vydané stavebným úradom v Novej Bani, ale mali sme 

tam námietky, takže išlo to na druhostupňový orgán do Banskej Bystrice. Tento Okresný úrad 

v Banskej Bystrici, ktorý tomuto toto prináleží, sa vlastne stotožnil s naším odôvodnením a 
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vysporiadaním sa s námietkami tak, ako bolo v tom prvostupňovom rozhodnutí. Námietky 

teda neakceptoval a naše rozhodnutie potvrdil. Nadobudlo právoplatnosť. A podľa posledného 

toho nejakého stretnutia, ktoré je na pravidelnej mesačnej alebo šesťtýždňovej báze aj za 

účasti SSD, Knauf, Cortizo a mesto Nová Baňa, tak SSD pristúpi k záverečnému kroku, a to 

je vydanie alebo žiadosť o vydanie, konanie o stavebné povolenie s tým, že bude na tej trase v 

zastavanom území jednotlivých samospráv nadobúdať tzv. iné práva k tým pozemkom, ktoré 

alebo cez ktoré to vedenie teda bude trasované, čo je teda paralelne s existujúcim vedením. 

Veríme, že tí, ktorí namietajú, sú tam stále trvajúce nejaké námietky v Žarnovici a jedna je v 

Rudne, sa nakoniec budú vedieť alebo pochopia sa vzájomne s SSD a dôjde k nejakému 

vysporiadaniu a zmluvnému dojednaniu medzi týmito subjektami a SSD. No tento zámer, ako 

je to teda stavba vo verejnom záujme. My sme si možno fandili, že to pôjde rýchlejšie, ale 

reálne nás námietky zdržali, rok je to. Uvidíme teraz v stavebnom konaní, ako to pôjde. Až by 

to malo byť ďalší nejaký čas nevyhnutný, tak budeme to musieť strpieť a potom teda verím, 

že sa dočkáme nejakej tej realizácie a samozrejme sa na dlhé obdobie vyriešiť táto nejak 

zdanlivo v podstate neriešiteľná situácia pre mesto. Toľko teda k vysokému napätiu. 

 

 

1. Správa o kontrole stavu plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Nová 

Baňa ku dňu 04. 09. 2023 

 

Predkladateľkou a spracovateľkou bodu je PhDr. Katarína Segetová, hlavná kontrolórka 

mesta Nová Baňa, ktorá k bodu predniesla podrobný komentár. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred.  

Dôvodová správa 

Na základe plánu kontrol hlavného kontrolóra mesta Nová Baňa na II. polrok 2023 predkladá 

hlavný kontrolór na zasadnutí mestského zastupiteľstva správu o kontrole stavu plnení 

uznesení mestského zastupiteľstva. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 112/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 
správu o kontrole stavu plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa 

ku dňu 04.09.2023. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 9 

za – 9 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, 

Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton 

Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 - uznesenie bolo prijaté 
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2. Správa o výsledku kontroly výroby tepla a jeho následné rozúčtovanie na základe 

dôslednej analýzy tvorby ceny tepla za rok 2022 a 2023 

 

Predkladateľkou a spracovateľkou bodu je PhDr. Katarína Segetová, hlavná kontrolórka 

mesta Nová Baňa, ktorá k bodu predniesla podrobný komentár. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred.  

Dôvodová správa 

 

Predkladám správu  o výsledku kontroly výroby tepla a jeho následné rozúčtovanie na 

základe dôslednej analýzy tvorby ceny tepla za rok 2022 a 2023. Kontrola bola vykonaná  na 

základe prijatého uznesenia č. 86/2023 z dňa 28. 06. 2023 v zmysle §18f ods. 1 písm.h zákona 

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v platnom znení. 

 

Primátor - v rámci diskusie ja by som možno dve, tri veci doplnil. My Novobanské noviny 

každý mesiac sa snažíme nejakým spôsobom využiť aj na to, aby sme odovzdali nejaké 

informácie pre tých, ktorých to zaujíma. Možno si to niekto pozrie v danom mesiaci, možno 

nie a môže sa k nim vrátiť, lebo je to všetko online zverejnené v archíve ako v tej digitálnej 

podobe. My sme v mesiaci apríl hovorili o nejakom porovnaní ceny za teplo v regióne, ale 

tam sme porovnávali Novú Baňu, Mestský bytový podnik Žarnovicu, potom Žiar nad 

Hronom, Tlmače a Magnu, ktorá teda vyrába tiež teplo v Novej Bani. Tak, kto si to chce 

pozrieť, tak tam nájde tiež nejaké údaje. Niektoré údaje, ktoré pani kontrolórka mala v tej 

kontrole sa zhodujú, ale niektoré tie samosprávy sú tam nie napr. Žiar nad Hronom tam 

nemala ona, my sme tam zas nemali Zlaté Moravce. A tá karta sa otočila, lebo mestský 

bytový podnik bol výrazne nižší ako všetky tu menované samosprávy v rokoch 2019, 20, 21, 

toto je odvtedy tá tabuľka. A v rokoch 22, 23 sa to kvôli tým nejakým proste výbuchom na 

komoditných burzách celé zmenilo a sa to zvrtlo, hej? Prečo bol vtedy lacnejší je preto, lebo 

mestský bytový podnik vyrábal a vyrába teplo z plynu, ktorý nemal také vysoké fixné 

náklady. V tej cene tvorby tepla sa fixná zložka premieta na základe teda investícií do 

technológií. A keďže vždy to tu bolo na plyne, tak vymeniť plynový kotol je jednoduchšie, 

ako vyhodiť celú plynovú kotolňu a vybudovať na štiepku. To je teda drahšie, takže tam by sa 

tie fixné náklady premietli. Tak preto bol lacnejší, lebo bola aj cena komodity akože nízka. 

Teraz sa to zvrtlo, tá biomasa resp. štiepka v Novej Bani má nejaké špecifikum v rámci 

rozptylových podmienok a pokiaľ boli výzvy dostupné, lebo v roku 19 bola úvaha, či na 

Štúrovej ulici nebudeme meniť starú plynovú kotolňu za biomasu, tak my sme neboli 

oprávnené územie v Novej Bani na biomasu kvôli rozptylovým podmienkam, ktoré máme v 

niektorých tých dolinách, konkrétne na ulici Štúrovej, teda vôbec toto nepripadalo do úvahy. 

Takže sme zostali pri plyne. Potom už sú len tepelné čerpadlá a možno v kombinácii s 

nejakou fotovoltaikou by boli nejakým spôsobom možné, ak vtedy bola úvaha plyn alebo 

štiepka. Tá cena plynu je a vrchol. Ten nejaký hovorím výbuch alebo tie zmätky na 

komoditnej burze, sú za nami a my máme plyn nakúpený na roky 2024, 25 aj 26 pre mestský 

bytový podnik, na 3 roky dopredu. A nečakáme, že by to nejakým spôsobom malo triasť 

alebo zatriasť alebo nejako masívne negatívne ovplyvňovať teda nájomníkov alebo majiteľov 

bytov, ktorí odoberajú teplo. Na druhej strane sme jedny z mála tých, ktorí vyrábajú teplo pod 

nami. Lebo vy, čo ste mali v porovnaní aj tu, čo je v porovnaní ani jeden subjekt, ktorý vyrába 

teplo v okolitých samosprávach, nepatrí mestu. Sú všetko súkromné firmy, ktoré prebrali tie 

podniky, ktoré vyrábali teplo a dneska ovplyvňujú alebo teda stanovujú tie ceny oni aj všetky 

ostatné veci oni, lebo mesto už na to nemá dosah, nakoľko to povedzme teda odpredalo. 

Otázka pre toto zastupiteľstvo alebo pre nejaké zastupiteľstvo do budúcnosti môže byť aj na 

tomto môže spočívať, ale to neni predmetom tejto kontroly. Potom sme takisto podrobne 

dávali prehľad v mesiaci júl v týchto Novobanských novinách o teple. A tam by som možno 
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len chcel upozorniť, že. Lebo vtedy nejak rezonovali tie veci, že kto, čo, ako rozúčtováva a či 

to robí dobre alebo to robí nie úplne dobre, a či tam nie sú nejaké chyby. Preto vznikla táto 

kontrola a ma teší, že táto kontrola konštatuje, že to, čo sa teda zúčtovalo a rozúčtovalo, sa 

rozúčtovalo v zmysle všetkých platných tých vyhlášok a legislatívy správne. Takže to ma 

veľmi teší a v mesiaci júl sme to teda písali podľa jednotlivých bytových domov s tým, že 

skutočne je obrovský rozdiel medzi bytovými domami, v podstate násobok je to, medzi 

bytovými domami, ktoré sú revitalizované a ktoré sú nerevitalizované. Čiže tie, ktoré nie sú 

revitalizované a má ich niekto odkúpené tie byty, je to len na tých majiteľoch bytov a na tých, 

ja neviem, domových dôverníkov a samozrejme v istom zmysle aj na správcovi, im ponúknuť 

túto možnosť, aby to teda zvážili a tú revitalizáciu vykonali, pretože budú platiť a platia teda 

násobkom viac ako tí, ktorí to absolvovali. Aj keď teda samozrejme treba do toho zahrnúť aj 

splátku toho úveru alebo teda celých tých financií, ktoré išli do tej revitalizácie. Čiže to len 

tak na doplnenie a ja teda ďakujem za tú kontrolu.  

 

Poslankyňa Valachovičová - tak jedna vec je, že tá správa potvrdila, že rozúčtovanie je v 

poriadku. Druhá vec je, že prináša ďalšie zaujímavé informácie, na ktoré by sme mali 

nejakým spôsobom reflektovať. A ja mám z tohto dôvodu otázky jednak na teba Katka, ako 

hlavnú kontrolórku a potom aj na konateľku mestského bytového podniku. Chcela by som sa 

spýtať na tie rozúčtovania, pretože v časti jednej si napísala, že vyúčtovanie musí byť zaslané 

najneskôr do 31. mája a k dnešnému dňu nie je uskutočnené. 

 

Hlavná kontrolórka - toto je 2023. To vlastne bude v 2024. 

 

Poslankyňa Valachovičová - čiže to je v poriadku? 

 

Hlavná kontrolórka - to je v poriadku. Len tým, že ja som zapojila 23 rok preto, lebo tie 

preddavkové platby išli na tento rok, tak som musela zapojiť celý rok, konštatovať. Takže v 

tomto roku to bolo legislatívne v poriadku. 2023 bude až v máji posielané. 

 

Poslankyňa Valachovičová - dobre, tak by som hneď prešla na tie otázky, čo sa týka toho, čo 

s tým ďalej. Pán primátor hovorili ste, že bola nejaká výzva a v tom danom čase nebolo 

možné sa do nej zapojiť. Napriek tomu, že tá cena je teda v okolí nižšia a my nebudeme 

takýmto spôsobom stíhať tej konkurencii, tak sledujeme tieto výzvy naďalej a bude možné, 

pýtam sa obidvoch, bude možné prípadne sa zapojiť? 

 

Primátor - ja vám odpoviem, že áno. Tieto dva roky, 22, 23 ste videli alebo v kontrole sa 

uvádza nie cena za výrobu tepla práve vtedy, keď bola vrcholiaca cena na burze, ale tá už je 

preč. My máme na nasledujúce 3 roky cenu plynu na úrovni nákupu z roku 21, ktorú sme 

realizovali. Čiže my nemáme obavy, že by sme boli v týchto úrovniach, ale biomasa môže 

byť lacnejšia ako plyn výhľadove, keďže plyn je stále niekde v strede. Tie rozptylové 

podmienky sa asi nezmenia ani teraz v roku 23. Nie sú iné, ako boli v roku 19. A ak tie výzvy 

vtedy to neumožňovali, tak teraz nové výzvy na toto nemáme. A keď som rozprával s nejakou 

spoločnosťou, ktorá sa volá Stefe napr., ktorí sú tu v okolí a boli aktívne u nás, tak oni veľa 

kotolní prerobili z vlastných peňazí. Nečakali na žiadne výzvy a fungujú tak, že teda oni sú 

nastavení na štiepku, ale povedali, že nie všade to bolo možné aj z titulu týchto rozptylových 

podmienok. A tam, kde majú kotolne Štefe na plyn, tak ako máme my napr., celý Pukanec je 

tak kúrený na plyn, tak keď sme sa bavili o cene plynu, tak takisto sa trápili aj ony a sú veľká 

firma, ako sme sa trápili aj my. Nejaké možno pre nás ako nejakých malých výrobcov tam 

bolo ťažké sa dostať vôbec k tej ponuke, ale dneska je tá situácia iná. Myslím si, že vieme, 

ako byť porovnateľní. Ale ak sa budeme baviť a chceme baviť o tom, že nechceme to robiť 
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my a že to má robiť niekto iný, tak to je pre mestský bytový podnik, pre dozornú radu z 

bytového podniku, preto toto zastupiteľstvo téma, ale nie tu teraz, ale do nejakého budúcna. 

 

Poslankyňa Valachovičová- tiež by som sa chcela spýtať na ten záver kontroly. Pani hlavná 

kontrolórka považuje za vysoko rizikové ponechávať pôvodné zálohové predpisy pri 

výraznom zvýšení cien tepla. Toto je tiež zažehnané s tou stabilizáciou alebo ako to vnímate 

vy, keďže takýto záver správy nám bol predložený. Budeme mať z toho nejaké problémy pri 

tom vyúčtovaní? 

 

Konateľka MsBP - zálohové platby, neviem či myslíte konkrétne pre nebytové priestory, 

ktoré boli teda ponechané v tom prvom polroku na úrovni roku 2022, nám skutočne odmietli, 

ako pani kontrolórka skonštatovala, podnikateľské subjekty uhradiť. Ale v tomto treťom 

kvartáli ja som si zobrala skutočnú spotrebu, ktorú máme doteraz, pretože my sme predtým 

nastavovali tie zálohové platby alebo počítala som ich z toho, akú máme predpoklad alebo 

plán k cene tepla, ktorú nám schvaľuje to ÚRSO. Keďže teraz sme už boli, mali sme za sebou 

ja neviem 60 % z iných, hej v polroku, tak som zobrala skutočnosť, ktorá je doteraz. Vidím, 

že sa šetrí, že je nižšia spotreba, tak som prepočítala tie zálohy, zálohové platby pre nich a 

vyšlo mi, že teda navýšime o 17 %. Išla som za každým jedným, čo sa týka hlavne v našej 

budove, s každým som to konzultovala a nemal nikto voči tomu námietky. Aký bude konečný 

efekt, je ťažko dneska povedať. Nevieme ešte, čo nás čaká, október, november, december, aká 

bude zima, aká bude spotreba. Ale tá cena, výzva pre nich nie je, ani pravdepodobne už 

nebude, čo sa týka nebytových priestorov. Takže uvidíme, keď sa to zúčtuje. Cena sa vždy 

ešte zúčtováva, toto je cena maximálna, ktorá je stanovená ÚRSO a potom sa cena zúčtuje na 

skutočné náklady, koľko máme náklad plyn a tieto ostatné prevádzkové náklady. 

 

Primátor - ja to ešte doplním, lebo vy ste to tam povedali, pani konateľka, a to je to, že štát 

vyriešil byty. My sme teda získali, tam v tej správe to máte nejakých 460.000 EUR dotáciu z 

Ministerstva hospodárstva a tým pádom tí ľudia neplatia to. Vyriešil všetky ostatné teda 

subjekty, ktoré kupujú plyn napr. ja neviem, mesto má budovy, ktoré sú v prenájme. My 

uplatňujeme si zastropovanú cenu 99, ale štát nevyriešil vôbec na celom Slovensku tých, 

ktorých odoberajú teplo z tzv. centrálnych zdrojov zásobovania teplom, to je napr. aj bytový 

podnik a sú v nebytových priestoroch. Čiže celý dom služieb a celý MÚ odoberá teplo z 

bytového podniku, ale nemá zastropovanú cenu 99, nemá žiadnu dotáciu. Od začiatku tohto 

roka všetci kričíme v samospráve naprieč Slovenskom, že je to nespravodlivé a treba pre tieto 

subjekty tiež aplikovať schému na to, aby bola teda kompenzácia a bola tá cena povedzme 

tých 99 zastropovaná. Bolo to prisľúbené, preto sme im nemenili cenu v roku 23, lebo aj to 

odmietli, že sa to asi stane. Lenže medzitým padla vláda, potom prišla teda, jeden premiér 

padol, druhý premiér padol, potom teraz úradnícka vláda je. Čiže nebolo partnera na druhej 

strane, ktorý by bol seriózne, ako toto vedel presadiť. A teraz posledne sa hovorí o tom, že aj 

keby to niekto presadil, už neni to s čím zaplatiť, lebo nie sú peniaze. Čiže pravdepodobne to 

bude napospas a aj MÚ dneska zaplatí za cenu tepla viac, ako by bol platil, keby nebol bral 

teplo od mestského bytového podniku, ale by si sám tú kotolňu prevádzkoval. Ale to je len 

jeden jediný rok, lebo na rok už tá cena tepla z bytového podniku bude nižšia, lebo plyn je už 

ja neviem za 63 a teraz strop je 99. Čiže je to v poriadku, ale jeden rok je to tak. Ja len chcem 

tu ešte jednu drobotinu. V tom roku 23 v bode 4 máte pani kontrolórka, tu uvedené takú vetu, 

že za prvý a druhý štvrťrok podnikateľské subjekty platili rovnaké zálohy ako v roku 23 a v 

treťom a štvrtom štvrťroku po vzájomnej dohode navýšili zálohové platby na18 %. Tam má 

byť ako v roku 22. Opravte si to, nech sa to zverejní správne. A tým pádom vlastne tie 

subjekty vedia, my sme s nimi rokovali, počkajte, oni chceli, že tak si sami budú riešiť 

neviem čo. Lenže ako môžete vy odísť aj z plynu, keď by ste chceli, len nemáte tú budovu 

nastavenú, že každý si tam dá elektrický radiátor. To vám celé nebude fungovať. Druhá vec 
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je, že každá zmluva je na nejaké obdobie trebárs ročná, dvoj, trojročná, máte od-do nejakého 

rozpätie, tam sú dosť veľké pokuty. Vy neodoberiete alebo prekročíte to dohodnuté množstvo, 

to, čo ste si mysleli, že ušetríte, vám to pokutou vyjde možno ešte horšie, ako keby ste to 

držali v nejakom normálnom režime. Ale toto nezažil nikto, čo sa týka týchto otrasov. A keď 

už toto hovorím a míňam váš, náš čas, tak chcem povedať, že keď rodinné domy majú 

plynové kúrenie, tak ako majú všetky obyvatelia, všetci obyvatelia, všetky domácnosti 

regulovanú cenu elektriky pre teda našu spotrebu normálne na úrovni štátu, tak aj rodinné 

domy majú regulovanú cenu plynu, ale bytové domy nie. Lebo teda výrobcovia tepla nie sú 

regulovaní a podnikateľské subjekty samozrejme vôbec nie. Čiže hlavne tie bytové domy v 

tomto prípade, keby nebola tá dotácia. Však to sme pustili von, to v tej správe je, to by neboli 

tí ľudia vedeli zaplatiť tie peniaze, ktoré vychádzali z toho, čo sme mali zaplatiť my tých 

980 000 za plyn. Za rok 2021 sa platilo za plyn nejakých 150 - 160 000, za rok 23 by sa bolo 

platilo 980 bez tých 460. To je obrovské, obrovský rozdiel. 

 

O 13:33 príchod poslanca naspäť do rokovacej miestnosti. 

 

U z n e s e n i e   č. 113/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 
Správu o výsledku kontroly výroby tepla a jeho následné rozúčtovanie na základe dôslednej 

analýzy tvorby ceny tepla za rok 2022 a 2023. 

 

 

Hlasovanie č. 4: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 9 

za – 9 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, 

Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton 

Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 1 (Ing. Karol Tužinský)   - uznesenie bolo prijaté  

 

 

3. Použitie prostriedkov z rezervného fondu na bežné a kapitálové výdavky 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, vedúca FO. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred.  

 

Dôvodová správa 

 

v súlade s novelou zákona č. 365/2022 Z.z. účinnou od 15.decembra 2022 je možné do 

31.12.2023 použiť prostriedky rezervného fondu na základe rozhodnutia zastupiteľstva počas 
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obdobia energetickej krízy na úradu bežných výdavkov. Sumu 19 100 eur zapájame 

konkrétne na: 

 

- zakúpenie požiarneho hlásiča na  budove  MsÚ v sume 1 900 eur 

- financovanie špeciálnych služieb  pri príprave projektov v sume 12 200 eur 

- výmena stĺpov na ulici Nábrežná v sume  5 000 eur  

Tento spôsob rozpočtového hospodárenia nie je v tomto období porušením § 10 ods. 7 a 9 

a § 12 ods. 3 ZRPÚS. 

 

Použitie prostriedkov z rezervného fondu na kapitálové výdaje v sume 89 000 eur 

konkrétne na: 

- realizácia fotovoltaických panelov s výsledkom úsporného finančného riešenia 

elektriny na čističke odpadových vôd v sume 7 000 eur 

- spoluúčasť na projektovej dokumentácie – výmena krovu na NKP Radnica vo výške 

2 000 eur. Suma 10 000 eur bola poskytnutá formou dotácie z Ministerstva kultúry SR 

- výmena zastaralých plynových kotlov za účinnejšie a efektívnejšie kondenzačné 

plynové kotle v ZUŠ Nová Baňa v počte 2 ks v sume 37 000 eur 

- odvodňovací kanál ulica Záhrbská a Dodekova  v sume 28 000 eur 

- kamerový systém ulica Nábrežná a Školská  v sume 15 000 eur 

 

Tento bod programu bol prerokovaný aj na finančnej komisii a finančná komisia odporúča 

schváliť použitie prostriedkov z rezervného fondu na bežné a kapitálové výdaje. 

 

Primátor - v rámci diskusie, ja by som povedal to, že tam aj v názve to je, že použitie 

prostriedkov z rezervného fondu na bežné a kapitálové výdavky. Keď bol covid, tak sa toto 

hneď ten zákon novelizoval, že áno, nemusí toto vôbec sa členiť, môže to byť aj na bežné, 

môže to byť aj po 31. auguste, bez problémov. Potom sa to vrátilo a teraz sa to znova vlani 

znovelizovalo na tento rok, pretože to, čo prijala vláda a povedala, že dvihnete platy od 1. 

januára všetkým, vrátane školstva atď. 10%, teda 7, 10%, od septembra znova 10, 12%. 

Vedeli, že to neni kryté tie peniaze na tie platy, tak povedali, môžte si prejesť tie bežné 

peniaze, ktoré máte, teda môžte si prejsť tie rezervné fondy, ktoré máte na bežné výdaje, vy 

samosprávy si to môžte spraviť. Sú samosprávy, ktoré si už vlani požičiavali úverové zdroje 

na to, aby zaplatili koniec roka výplaty. Sú samosprávy, ktoré tento celý rok rozpočet majú z 

úverových zdrojov vyriešený, aby vôbec zaplatili výplaty. Teraz si prejedajú rezervné fondy 

na bežné výdaje. U nás sa toto stalo prvýkrát, čo som tu ja piaty rok, aby sme z bežných 

peňazí voľačo vytiahli z rezervného fondu, aby sme voľačo vytiahli a dali do bežných 

výdajov, prvýkrát to je týchto 19 100. A keď si pozriete, že načo to slúži, tak som teda ako ja 

to osobne prehltol, že môže byť, lebo tie stĺpy sú dneska klasifikované ako bežné, ale ja to 

chápem ako skoro kapitálové, lebo to je výmena verejného osvetlenia na tej Nábrežnej, to ja 

rozumiem. 1900 na tie požiarne hlásiče, lebo toto tu nebolo, tak nech to tu je. A 12 000 je do 

projektov, ktoré dneska proste sa vysypalo na nás vrece projektov ešte zo starého aj z nového, 

v rozpočte to kryté nebolo, tak sme to museli zalepiť aj takto. Ale to sa vráti v rozvoji, ak tie 

projekty poprechádzajú a samozrejme sú to aj refundovateľné položky. Čiže štandardne by 

sme toto nemohli uvoľniť a keby sme nemali žiadne iné zdroje na to, aby sme to vedeli 

zafinancovať, že teda nemôžme to z rezervného fondu použiť, tak buď to nerobíme alebo si na 

to musíme zobrať úver alebo ja neviem, musíme niečo zoškrtať. Tie kapitálové, samozrejme 

to má všetko svoj príbeh a verím, že aj na finančnej komisii, keď sa o tom rokovalo, tak všetci 

teda, ktorí sa k tomu mali čo vyjadriť, tak sa vyjadrili. A tie dve sumy, tých 28 000 a 15 000, 

to je tá Záhrbská, tie kamery, to práve vzišlo na finančnej komisii. A nie je problém, aby sme 

to takto flexibilne zapojili a aby sa teda vyriešilo aj toto, čo tu je napísané. Za mňa toľko, 

nech sa páči, diskusia.  
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Poslankyňa Valachovičová - chcela by som sa spýtať práve na tie bežné výdavky, 

financovanie špeciálnych služieb pri príprave projektov v sume 12 200. Keď som pozerala 

rozpočet, tak sme tam už mali doposiaľ schválených 48 000. Teraz teda budeme pridávať, čo 

už bude cez 60 000 a máme tam nejaký ten externý manažment pri podaní a ja samozrejme 

súhlasím, aby sme sa zapájali do projektov, ale vzhľadom k tomu, že tam stále doschvaľujeme 

nejaké peniaze, chcem sa spýtať, či by nebolo hospodárnejšie mať na úrade osobu, ktorá by 

vedela to, ako aj v súvislosti s verejným obstarávaním potrebujeme tú pomoc externú. Tak 

chcem sa spýtať, či by nebolo lepšie mať na to osobu, zaplatiť ju a mať to pod kontrolou? 

 

Primátor - dám slovo pani kolegyni Šubovej. Ale my máme ju, však to je ona, pani doktorka 

Šubová. Ale tieto veci, ktoré sa tu platia časť je súvisiaca aj so základnou školou, keď sa 

nemýlim. A to je nová výzva, tam je aj projektová dokumentácia v tom myslím, tak ona nám 

odpovie, nech sa páči. 

 

Poslankyňa Valachovičová - ja viem, že Lenku máme, ale to verejné obstarávanie viac 

menej predtým bolo riešené cez pani Šeclovú? 

 

Primátor - nie, my máme. Miešame dve veci, projektové alebo žiadosti o nenávratné 

finančné prostriedky a nejaké verejné obstarávanie. Verejné obstarávanie máme Tendernet 

licenciu, robíme to interne. Zastrešuje to riaditeľka technických služieb, ako odborne 

spôsobilá, preškolená v rámci zmluvy, ktorú máme medzi mestom a TS. Aj pre TS, aj pre 

mesto to zastrešuje, lebo sú teda dve tie IČÁ. A školy, škôlky koordinujeme, vieme 

koordinovať my, čo sa týka metodiky, tiež tam je nejaký Tendernet alebo je tam potom pani 

Ing. Hodošiová, to sú lesy, bytový podnik, máme to vyriešené. 

 

Poslankyňa Valachovičová - ale máte to tu písané v rámci tej špecifikácie, čo to obsahuje. 

Tak aj proces verejného obstarávania je v tých12 200. 

 

Primátor - no áno, nejaké nenávratné finančné prostriedky idú cez tých obstarávateľov. 

Povedzte, pani doktorka, k tomu viac poprosím. 

 

PhDr. Lenka Šubová - čo dávame teda do rozpočtu na spolufinancovanie vrátane externého 

manažmentu, vždy je to poväčšine položka, ktorá je refundovateľná, ako aj pán primátor 

povedal. Ale my na to, aby sme mohli podať ten projekt, musíme mať zabezpečenú tú firmu, 

ktorú následne refundujeme za tie finančné prostriedky. Tak ich musíme uhrádzať z vlastných 

zdrojov a tým pádom sa to, za to vyskytujú takéto finančné sumy v zmenách rozpočtu alebo v 

rozpočte, aby to bolo zabezpečené. Ale keď je podarený alebo teda správne povedané 

zrealizovaný projekt, tak sa dáva žiadosť o platbu rovno na túto refundáciu, kde za externý 

manažment, ktorý je teda oprávnený. No a druhé, čo by som teda povedala v rámci verejného 

obstarávania, máme teda síce náš verejný portál, ktorý spravuje pani riaditeľka, ako teda 

osoba poverená a zodpovedná, spôsobilá aj odborne, ale v rámci týchto výziev, ktoré sú 

eurofondové, tak vyžadujú si špecifickejšiu, detailnejšiu a presnejšie zadanie toho zadania, 

ktoré bohužiaľ nevieme v rámci ministerstva my interne zabezpečiť. Sú to rôzne veci, zákony, 

všetko, na čo si treba dávať pozor, ale je to tak špecifické, že sa tomu venujú len tento externý 

manažment, ktorý nám to vlastne ponúka. Vždy to tiež je refundovateľný poväčšine teda 

výdavok, ktorý sa nám tiež vráti. Takže bohužiaľ, tieto naše interné veci nám nestačia na to, 

aby bolo verejné obstarávanie zo strany ministerstva schválené, a tým pádom vlastne aj 

kontrola podporená, že môže ísť to zrealizovanie projektu. Za to sme museli riešiť externý 

manažment. 
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Primátor - ja to doplním, lebo v ďalšom bode štvrtá zmena rozpočtu máte pri tých 12 200 

rozpísaný text, že na to sa míňajú peniaze, ktoré sú na základe teda Plánu obnovy za 

projektovú dokumentáciu. Za proces verejného obstarávania pri projekte rekonštrukcia ZŠ a 

telocvične Jána Zemana v Novej Bani, to je samostatný bod, to je nová výzva, lebo to sme 

nemali v rozpočte. Za proces VO a aktualizáciu rozpočtu PD vodná nádrž Tajch, to sme 

nemali VO na Tajch v rozpočte, to musíme si vyriešiť, takúto veľkú zákazku nechcem spraviť 

žiadnu chybu tu. Aktualizácia rozpočtu PD k vyhláseniu procesu k exteriéru kina Vatra, to je 

tiež Plán obnovy a výdavky budú financované z prostriedkov rezervného fondu a sú 

refundovateľné. Tie, ktoré sú teda z nenávratných finančných prostriedkov. Takže myslím si, 

že to je dobré, ako to je a ja budem rád, keď to teda sme takto vedeli vysvetliť. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 114/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

použitie prostriedkov z rezervného fondu na úradu bežných výdavkov v sume  19 100 eur, 

a to na zakúpenie požiarneho hlásiča na budove MsÚ, financovanie špeciálnych služieb pri 

príprave projektov a výmenu  stĺpov verejného osvetlenia na ulici Nábrežná 

 

schvaľuje  

 

použitie prostriedkov rezervného fondu na kapitálové výdavky v sume 89 000 eur  a to na 

financovanie spoluúčasti  projektovej dokumentácie výmena krovu na radnici, zakúpenie  

fotovoltaických panelov ČOV Tajch,  výmena plynových kotlov v ZUŠ Nová Baňa, 

odvodňovací kanál ulica Záhrbská a Dodekova a kamerový systém ulica Nábrežná a Školská 

 

 

Hlasovanie č. 5: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 10 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, 

Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0- uznesenie bolo prijaté  

 

 

4. 4. zmena rozpočtu mesta Nová Baňa 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, vedúca FO. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred.  

 

Primátor - ja k tomu len doplním, tento materiál sa ešte dopĺňal, nielen tie návrhy, čo boli na 

finančnej komisii, čo sme už tu hovorili, to je tá Záhrbská, tie kamery, ale dopĺňal sa aj o tú 
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skutočnosť, že nám teda prišli na účet tie peniaze z toho Fastcare. K tomu bude v októbri 

samostatný bod na zastupiteľstve, kde to presne všetko povieme, čo sa toho týka, lebo to je 

čerstvé. Musíme tam monitorovaciu správu zaslať a ešte musím dostať nejaké odpovede na 

nejaké otázky s tým súvisiace. Ale tých 250 000, tie peniaze Fastcare sa nikto ich nechytil, 

hej? Aby ste sa nebáli. Tých 250 000 sa tam ocitlo preto, lebo tá schéma na interiér kina Vatra 

dáva teda možnosť sa zapojiť iba cez refundáciu, ktorá bude niekedy v apríli zúčtovaná. 

Takže ak to chceme robiť, do konca roka to musíme spraviť, tak musíme mať vlastné peniaze. 

Takže to nám sa teraz veľmi hodilo, že tie peniaze prišli, lebo z nich tých 250 teda si ako 

požičiame na ten polrok, potom ich vrátime a tie zvyšné peniaze čakajú nedotknuté na to, keď 

sa bude tvoriť rozpočet na rok 24 a ďalšie zapojenie. Takže to len na také dovysvetlenie z 

mojej strany, nech sa páči, diskusia. 

 

Poslankyňa Valachovičová - okrajovo tu odznela tá projektová dokumentácia na Tajch. Ja tu 

už žiaľ, počas diskusie nebudem, preto si dovolím sa teraz spýtať, či tam máme nejaké 

aktuálne časovanie, lebo opäť sa ľudia pýtajú na to, ako je to s tým Tajchom. Tak či by ste 

nám mohli poskytnúť informácie tak, ako sú platné k dnešnému dňu alebo predbežné aspoň, 

ďakujem. 

 

Primátor - môžme, pani doktorka Šubová mi pomôže.  

 

PhDr. Lenka Šubová - dovolila som si zavolať na environmentálny fond, ktorý nám vlastne 

poskytol a dal teda rozhodnutie k úveru. Toto rozhodnutie aj na to, čo sa deje vlastne u nás na 

Slovensku, teda tie voľby, ktoré sa k nám blížia, nič tým neovplyvní, je rozhodnutie platné, 

podpísané ministrom a dokonca je vlastne časovo neobmedzené. Čiže my keď budeme mať 

dve základné veci uskutočnené, vtedy pristúpime k podpisu úverovej zmluvy. Tou prvou 

vecou je vodoprávne stavebné povolenie, ktoré je tiež časovo náročné, lebo predchádza tomu 

aj postup posudzovania vplyvov na životné prostredie čiže tzv. EIA. Vodná nádrž Tajch musí 

byť posúdená aj spôsobom EIAi. K tomuto sme vynaložili úsilie a teda sme požiadali hneď v 

júli o oznámenie k zmene projektovej dokumentácii, kde sme pridali aj oblasť oddychovú 

resp. rekreačnú, ktorú daná vodná nádrž umožňuje. Niekde je to vízia budúcnosti, ktorú vieme 

naplniť, presnou projektovou dokumentáciou. Toto je delené časť vízie, ktorá je v budúcnosti 

možná uskutočniť na nej a druhé je, musí byť aj protipovodňová vlastne ochrana alebo teda 

protipovodňová vodná nádrž. Čiže to je dve veci, ktoré sa zapracovávajú rovno teda v 

Banskej Bystrici cez spoločnosť, ktorá je na to autorizovaná. Na základe toho táto spoločnosť 

to predloží Okresnému úradu v Žarnovici a rozbehne sa teda konanie v rámci oznámení k 

dotknutým osobám o týchto dvoch skutočnostiach, ktoré sa viažu ešte k tejto projektovej 

dokumentácii. A potom by sme mali, ak to všetko zbehne, predpokladáme teda, že v 

poriadku, pristúpiť k vydaniu rozhodnutí o vplyve EIA, že teda je tento proces schválený, 

nepodlieha posudzovaniu a že všetko je teda v poriadku v rámci toho, že sme si my splnili 

túto povinnosť. Následne to pôjde táto EIA ako povinná príloha na vodoprávne stavebné 

povolenie, kde opäť nás čaká proces oznámenia všetkým dotknutým osobám. A keď to opäť 

zbehne v poriadku, tak pristúpime, že by sme už mohli mať vydané toto vodoprávne stavebné 

konanie. Je to proces mesačný, neviem to teda odhadnúť, či to bude do konca októbra, čo by 

sme chceli a teda aj sa k daným príslušným orgánom pristupujeme k tej veci, že nás to teda 

urguje aj voči vám poslancom, či už voči aj občanom, aby sme vedeli sa zariadiť. Ale 

bohužiaľ nevieme tieto dátumy skôr nejako zabeštelovať, aby to bolo v poriadku a snažíme sa 

teda pre to maximum spraviť zo strany mesta. No a druhá vec je, teda druhé je proces 

verejného obstarávania. Tam sa teda aj komunikovalo s verejným obstarávateľov, ktorí nám 

zastreší túto službu. Má dané podklady od nás. Bolo tam vlastne aj vypracovanie aktualizácie 

rozpočtu a následne bude vyhlásené v dohľadnom čase táto zákazka na verejné obstarávanie. 

A to predpokladáme, že by mohlo sa za nejakých tých klasických dní, ktoré vyžaduje verejné 
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obstarávanie, uskutočniť. Čiže s výsledkom podpísania zmluvy určite by to mohlo byť koniec 

októbra. Takže tieto dve skutočnosti, keď nadobudneme a budeme to mať v rukách, tak 

môžme pristúpiť k podpísaniu úverovej zmluvy. 

 

Primátor- ja to ešte doplním, že Slovenský vodohospodársky podnik nás koordinuje vo 

vzťahu k vypusteniu. My máme nakúpený materiál na to, a keď sa schladí, tak s rybármi 

skoordinujeme ten termín a začneme s vypúšťaním. Lebo nedá sa to teraz, vidíte, čo je vonku. 

To je akokeby vrchol leta a je už pol septembra. Takže musí tá voda sa vychladiť na nejakú 

teplotu, aby tie ryby hromadne neuhynuli. Tak podľa nich alebo podľa ich nejakých 

skúseností gravitačným spôsobom tzn. zadarmo cez nejaké tie násosky, ktoré majú 

požadovaný priemer a dĺžku a sú správne umiestnené, by malo stiecť možnože dve tretiny 

vody s tým, že sa rozbije pravý okraj tej hrádze, ktorú vidno, to je asi tak 3 m. Celá tá 

betónová stena aby to ešte samozrejme mohlo potom tá násoska ísť nižšie a ešte lepšie sa to 

spustí a zvyšok sa musí aktívne vyčerpať. Ale vodohospodári zatiaľ koordinujú naše kroky a 

aj teda sa necháme nimi viesť, lebo my sme tu tak v rámci štiavnických tajchov jediní, čo je to 

naše, mestské. Inak sú to všetko tajchy, ktoré patria práve Slovenskému vodohospodárskemu 

podniku. Čiže oni majú skúsenosti aj zo Štiavnice. A keď sme posledne sa bavili o tom, že čo 

sa stane, keď v lete neprší a vysychá prítok, tak oni ročný úhrn zrážok, keď si vypočítajú a 

nejaký prítok, ktorý tam je a o plochu tej alebo objem tej nádrže, tak oni nemajú obavy, že by 

tá nádrž mala byť bez vody potom nejaké dlhé obdobie. Tvrdia, že sa to napustí, že budeme 

prekvapení, že to bude raz dva napustené, tak neviem, tak uvidíme. Nemáme s tým skúsenosti 

nikto a dúfam, že keď sa to skončí, tak nikto ani dlhé desiatky rokov to nebude musieť 

otvárať a bude to fungovať. 

 

Poslanec Žňava - ja v podstate súhlasím so zmenou rozpočtu, avšak chcel by som sa aj 

napriek tomu opýtať. 1. 10. nám začína platiť zákon o parkovaní na chodníkoch, kde teda 

nemôžeme parkovať na chodníkoch. My sme v dopravnej komisii v marci tohto roku schválili 

projektom alebo teda schválili sme parkovanie pred základnou školou a teda následné 

vypracovanie projektu a veci s tým súvisiacimi. Avšak k dnešnému dňu v podstate toto je už 

niekoľká zmena rozpočtu od tej dopravnej komisie a nemáme zahrnuté nejaké finančné 

prostriedky, ktoré by sme, ktoré budú vynaložené vlastne na realizáciu tohto projektu. Ja 

viem, že nemáme ešte projektovú dokumentáciu k tomu avšak už niekoľko dopravných 

komisií predo mnou si toto pohadzovalo ako horúci zemiak, pretože potom prišlo vlastne k 

samotnému projektu a samotnej realizácie a zistili sme, že vlastne nie sú na to finančné 

prostriedky. Takže moja otázka znie, že ak to teda nebude v tejto zmene rozpočtu, či v 

podstate s tým niekde počítame a keďže od 1. 10. sa vlastne nemôže parkovať na chodníkoch, 

aby nevznikala v podstate situácia, kde nebodaj tam budú ráno stáť policajti, dávať pokuty. 

Budú, takže kolega hovorí, že budú. Takže v podstate je to vec, ktorá je nejakým spôsobom 

časovo obmedzená a my sme skutočne na tej komisii dopravy venovali tomu čas, aby to teda 

malo hlavu a pätu a ja by som bol rád, keby sme sa v podstate s týmto niekde pohli, hoc len v 

podstate elokovaním nejakých finančných prostriedkov, ktoré nehovoria nič konkrétne, ale 

budeme ich mať zhruba pripravené, aby sme neskončili s tým, že áno, máme projekt, 

súhlasíme s ním, ale nemáme ho z čoho financovať.  

 

Primátor - môžem zareagovať, hneď dám priestor na faktickú poznámku. Bola robená sonda 

v týchto dňoch na práve tej ulici Školskej pred základnou školou, lebo je tam, teda sú tam 

nejaké siete, je tam teda nejaká elektrika, je to 30 cm hlboko ten kábel. Je to nejaký silový 

kábel, ktorý elektrikári nechcú prekladať. Naňho v tej hĺbke kde je, sa dá možno teda 

vybudovať len nejaké ľahké, nejaká ľahká stavba. To ten návrh, ktorý bol z predchádzajúceho 

teda aj zastupiteľstva, aj vedenia mesta, myslím, že hovorilo o betónovaní nejakom a 

opornom múre, ktoré teda z ich strany, zo strany elektrikárov teda nebolo priechodné. My 
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sme hovorili o nejakom rošte a hovorili sme, že chodník bude zrušený za rozšírený v podstate 

teda pruh, do ktorého sa bude dať vojsť a na to, aby niekto teda vedel komfortne vysadiť dieťa 

a nemusel obmedzovať premávku. A potom rošte nejakom teda alebo chodníku nejakom, to 

dieťa zbehne povedzme schodíkmi k škole. To platí. Pani teda projektantka toto zadanie 

dostala, statik sa k tomu teda vyjadruje. Ja verím, že ako náhle bude rozpočet na svete, bude 

to predmetom jednania na finančnej komisii a môžme ako to zrealizovať v nejakom 

dohľadnom čase. Neviem, či teda niečo by sme vedeli ešte robiť tento rok, skôr to vidím 

narok. Ale začal sa už ten školský rok a tak ako aj predošlé a my sme ale dali dokopy už celú 

tú Nábrežnú. A ja som sa pýtal aj mestskej polície, že či je teda nejaká už situácia, že občania 

niektorí si zvykli na túto druhú stranu a by som aj z tohto miesta vyzval a bol rád, keby si to 

viacerí osvojili a chodili z tej strany voziť deti. Pretože tam sa dá vojsť, dá sa tam zastať, dá 

sa ho aj za ruku odprevadiť. Myslím si, že tam tých 12, 15 miest ako by sme našli a snáď by 

to mohlo nejako pomôcť. Potom samozrejme, že či je nevyhnutné každého doviezť až pred 

samé dvere toho žiačika, to ja neviem. Ale tých prváčikov asi nejak rodičia chcú dovážať a ja 

vidím to tiež, že teda pribúda ten nejaký náš uzol sa tam zapcháva ráno, ale sú to teda otázky 

tých kritických časoch.  

 

Poslanec Tužinský - ja sa chcem len spýtať, že aké riešenie ste navrhli ako dopravná 

komisia. Vieš, čo hovoríš ako dopravná komisia, že ste nejaké. A už sa tu bavíme o nejakých 

finančných prostriedkoch, a preto sa chcem spýtať, že aké riešenie ste navrhli.  

 

Poslanec Žňava - áno, pán primátor to v podstate už navrhol. Je tam pozdĺžne plánovanie asi 

15 pozdĺžnych parkovacích miest, kde vlastne ten chodník má byť posunutý na rošt, ktorý 

bude na pilotoch. Čiže nič finančne náročné. Samozrejme k tomu je potrebná projektová 

dokumentácia, ktorú ja si myslím, že budete všetci oboznámení. Neviem, či teda už je hotová 

alebo nie je hotová, na toto vám neviem odpovedať. Na poslednej dopravnej komisii padlo 

alebo teda sa povedalo, že ešte to nie je hotové. Možno dneska to už bude hotové. Ale teda je 

to niečo, čo v podstate umožní tým autám zastaviť na parkovacom mieste mimo vozovku a 

ostatným autám umožní prejazd. Samozrejme, my sme riešili aj Nábrežnú a teda tú otočňu, 

ktorá je vybudovaná. Ale zhodli sme sa všetci na tom na dopravnej komisii, že hoc by sme 

tam dávali pokuty, tak tí vodiči jednoducho nepôjdu všetci tam. To je jedna vec a druhá vec, 

ak by sme všetci tam, alebo teda ak by všetci tam vykladali tie deti, tak si myslím, že tam 

bude obrovská zápcha.  

 

Poslanec Tužinský - ja len k tomu. Vlastne to sa tu ťahá de facto vybudovanie toho nejakého 

odstavného pruhu, už niekoľko volebných období, je to de facto také, by som povedal 

najprostejšie riešenie, také priamočiare. Mne sa to nepozdáva jedine z toho dôvodu, že 

dotiahneme tu dopravu bližšie k základnej škole. A poviem k tomu ešte dve veci. Prvá, že 

akékoľvek riešenie, ktoré urobíme, tak neodstránime problém, pretože tých áut stále pribúda. 

To stále bude a mal by to byť asi súbor viacerých riešení. Ja som, mne sa tam ešte naskytla 

jedna možnosť resp. primátor o nej asi aj vie, lebo myslím, že bola predstavovaná aj tebe. A 

vlastne nejaké to, ten chodník od cyklošportu a z tejto strany, proste, že by sa tam točili autá 

pred bývalým daňovým úradom, a tadiaľ by deti už vedeli samé prejsť ako k tomu prvému 

mostu vlastne zozadu. Ten chodník, že by bol riešený, keď teraz hovoríš o chodníku na rošte, 

hej, bežne tak ten chodník by bol čiastočne riešený po pozemku a potom následne ako iba pre 

peších vlastne ako keby ďalší most alebo teda de facto tadiaľ, hej z tej strany. Ale musí to byť 

súbor viacerých riešení. Aj tak myslím si, že sa to celkom neodstráni tento problém, tie 

dopravné zápchy. Ale ja čo sledujem od začiatku školského roku tento rok, tak by som 

povedal, že síce je to ešte iba druhý týždeň, nie je to až taký kritické, ako to bolo minulý 

školský rok. 

 



14 

 

Primátor - ja to kvitujem. Ja už som teda vypadol z toho procesu nejakého, školskej 

dochádzky. Ale manželka to roky riešila a teda z titulu možno takej aplikačnej praxe. Ona ako 

dochádzajúca do roboty do Žiaru, tak ona to mala po ceste a riešila to tak, ako sa tu aj v 

podstate nechceme, aby to bolo, že tam zastala, vyložila a odchádzala ďalej. Ale 20. 3. to bolo 

na komisii dopravy prerokované, toto čo hovoríme a je k tomu zápisnica zverejnená na webe, 

čiže hocikto si to môže pozrieť. Tam už to je. A my v tomto momente ten projekt nemáme, 

ale tá statika bola, nejaká sonda bola spravená a bude to v dohľadnom čase k dispozícii, bude 

to znova do komisie.  

 

Poslanec Lalka - ja som mal takú istú otázku, ako kolega Tužinský. Tiež som teda nevedel, 

že o aké riešenie sa jedná. Predpokladal som, že to je teda to pozdĺžne státie povedľa cesty. 

Trošku som prekvapený, že sa znovu k tomu vraciame, lebo však v podstate možnože teda 

nejaké piloty teraz sú nejaké nové riešenie, ale v minulosti nám bolo povedané, že toto 

riešenie pozdĺžneho parkovania tam je pasé, nakoľko tadiaľ vedú inžinierske siete a z 

povoľovacieho hľadiska to absolútne nie je možné. Tak netuším teraz, že či sa znovu sme sa k 

tomu vrátili. Neviem v akom je to stave, nepoznám detailne to riešenie. Takisto je jedno 

riešenie, možnože kúsok ďalej vybudovať v budúcnosti možnože nejaký zjazd k tej telocvični 

a spraviť tam parkovisko, hej? Len možnože, lebo myslím si, že aj tými pár miestami si zase 

až neporiešime toľko tú situáciu. Do budúcna, tak ako povedal kolega, tých áut pribúda a 

myslím, že si investujeme niečo, oddialime si to možnože kúsok, ale zase sa bude musieť k 

tomu vracať. 

 

Primátor - vďaka za podnet. Ja ešte som zabudol ten popri potoku. No sú to nejaké také 

strednodobé plány, len keď máte nejakých, ja neviem x vecí, medzi nimi musíte spraviť 

nejaké poradie a máte limitované zdroje, tak sa to možno dostáva na nejakú ďalšie miesto. 

Nie je to úplne medzi tými top prioritami. Ale som za a možno to fakt nebude technicky úplne 

možné, lebo to treba na to stavebné povolenia. Keď vám nedajú tí elektrikári súhlas, vám to 

proste namietnu a zásadne a nebudete sa vedieť pohnúť, tak to dáte do šuflíka. Čiže nechceme 

na to minúť 250 000, ani ich nemáme, a tak tým pádom sa zase dostávame naspäť niekde na 

tú Nábrežnú alebo na nejaké apelovanie. Prosím vás keď sa dá, tak vysaďme nejaké dieťa 

niekde vyššie a prejde potom ďalej. Ale oproti tej spojenej škole, bývalému daňovému úradu, 

je to dosť veľký problém. Možno by tomu pomohlo, je tam svah, aj to sme hovorili, že by sa v 

tom svahu možno niečo dalo získať atď.  

 

Poslanec Žňava - ja by som chcel len doplniť, odbočili sme od toho rozpočtu, ale nevadí. 

Tieto návrhy, ktoré páni poslanci tu predniesli, tak skutočne verte mi, že sme to prebrali a 

skutočne sme k tomu pristúpili tak, že vychádzame z nejakých finančných možností, ktoré 

teda sú limitované a chceme projekt, ktorý umožní aspoň čiastočne odbremeniť v podstate tú 

dopravu tam. Samozrejme sme si vedomí, že tento projekt už niekedy existoval, ale keď sme 

sa naň pozreli bližšie, tak to bolo, to bola teda riadna stavba, hej? Poviem to takto, nebudem 

to viac rozvíjať. A práve preto sme navrhli v podstate všetci jednohlasne, že áno, len tento 

projekt treba jednoducho trošičku oprášiť a dať ho do nejakej súčasnej podoby aj v rámci tých 

stavebných úprav. Takže nebolo to o jednom návrhu, ale diskutovalo sa tam dlho o tom a v 

podstate toto vzišlo ako najjednoduchšie a najrýchlejšie riešenie v rámci možností nášho 

rozpočtu.  

 

Poslanec Tužinský - teraz sa bavíme o tom, že je tam v blízko tým zelených pásom pri tom 

chodníku ide aj plnynovod. Tam máš nejaké ochranné pásmo. 

 

Poslanec Žňava - my to všetko evidujeme. To je všetko zaevidované. 
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Primátor- ja teda na margo toho plynovodu. Viete na Nábrežnej tá slza, voláme to slza, tam 

je tiež plyn priamo v nej, v tej slze je plyn. Tam je aj šupák na plyn priamo v tej slze. Čiže 

ako niektoré veci sa dajú na plyne, na takom nízko tlaku sa dá. Ale na elektrike, oni ti v takej 

hrúbke, lebo tam kopať, vieš niečo betónovať, musíš ísť nižšie a ten kábel oni nechcú nechať 

hýbať. Tak ja neviem.  

 

Poslanec Medveď - tiež si myslím, že je to čiastkové riešenie. A čo sa týka toho parkovania, 

neviem si tam predstaviť skôr zastavenie alebo na krátke vyloženie dieťaťa, ale parkovanie by 

som tam určite neschvaľoval. Myslím si, že keď tam začne niekto parkovať, tak to nebude 

dobré, hej? Ako na priloženie dieťaťa si to viem predstaviť, ale parkovanie nie určite. 

 

Primátor - toto sa aj tak myslí, že vyložiť a odísť. Tam nebude nechať proste parkovacie 

boxy, tam musí byť nejaké dopravné značenie. Ale ja sa nechám aj na políciu, čo ODI dá 

stanovisko, naviesť určite. Znova sa vrátim k tomu, kto môže, nech používa Nábrežnú až sa to 

dá. Mestskú políciu poprosíme aj tu, ako nejak monitorovať to teraz. Začal sa teda ten školský 

rok, ale to za jeden deň nič nepovie, to treba monitorovať nejaký mesiac, aby sme to videli, že 

či to bude teda nejakým spôsobom fungovať. Ja sa budem aj v škole pýtať, či nejaké deti 

niekde z tej strany vidno prichádzať, aj keď oni majú vchod do školy otvorený zase len z tej 

strany od cirkevnej. Tie deti, keď prídu od strany Nábrežnej, musia obísť celý ten areál, lebo 

tam sa nedá vojsť do budovy, tam je to zavreté, hej? Či oni to vedia otvoriť teraz, asi by 

vedeli. Druhá vec je, že ten zabezpečovací systém a všetky tie zvončeky a video vrátnika atď. 

majú na tej strane od tej cirkevnej školy.  

 

Poslanec Lalka - tak ja by sa možnože tým pádom aj nadviazal na to, čo si povedal a potom 

by som dal diskusný príspevok. Tak na jednej strane chceme, aby teda tí naši rodičia, aj tie 

deti chodili z tej strany Nábrežnej. Vytvorili sme im tam teda možnože nejaký malý priestor 

teda, aby sme ich motivovali. Na druhej strane ich v podstate systémovo nútime prechádzať 

cez školu na opačnú stranu. Nakoľko sa počas predošlých rokov za predošlých niekoľkých 

riaditeliek vytvoril vchod, v podstate to boli pracovné vchody zo zadnej strany a tie normálne 

vchody spredu od potoka, ktoré mali fungovať ako riadne vchody sa uzavreli a sú uzavreté 

dodnes. Tak to mi trošku nedáva logiku. Ak chceme teda vytvoriť im podmienky, tak 

rozmýšľajme na to, aby to mali bližšie, lebo každý sa ráno ponáhľa do roboty a podobne. Čiže 

určite aj tuto by som niečo možnože zvažoval. K tomu diskusnému príspevku, ja som chcel 

nadviazať na kolegyňu Valachovičovú, pýtala sa tu v podstate na rekonštrukciu Tajchu. Z 

nejakých neoficiálnych zdrojov, som sa dozvedel teda, že možnože sú už aj oficiálne, že 

existuje nejaká, vznikla nejaká pracovná skupina z radov poslancov na rekonštrukciu Tajchu. 

Tak sa chcem spýtať teba pán primátor, ako vznikla, kto v nej je, či sú tam aj poslanci za 

volebný obvod Štále, ktorý teda by tam minimálne aspoň jeden mal byť, atď.  

 

Primátor - áno, je to tak. Je tu teda, ako som spomenul, že koordinuje nás Slovenský 

vodohospodársky podnik. Tak úplne prvé jednanie bolo len za prítomnosti jedného jediného 

poslanca so Slovenským vodohospodárskym podnikom. To bol predseda finančnej komisie a 

potom sme sa uzniesli na tom, že bude teda 5 členná tá komisia, aby tam nechodili sme 13 a 

oni ďalší piati a my za úrad ďalší piati, tak nás tam bude 20. Tak je tam päťčlenná komisia 

vybratá, to sú členovia mestskej rady a predseda komisie dopravy. Taký kľúč je. Pokiaľ teda o 

tom hovoríme tu alebo akokoľvek inak, tak tie informácie si myslím, že dostane každý, kto sa 

spýta. Ja rozumiem, že kľúč môže byť aj iný. Tento bol zvolený z titulu nejakej operability 

hlavne preto, aby sme sa vedeli stretnúť na úrovni toho Slovenského vodohospodárskeho 

podniku, ktorý teda toto koordinuje. A myslím si, že by to takto snáď mohlo ďalej fungovať. 

Počul som, alebo dostal som aj ja nejaké požiadavky na to, že by sme teda mohli tú komisiu 

mať početnejšiu. Zatiaľ je to v tomto zložení mestská rada a komisia dopravy z titulu toho, že 
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aj pri oprave toho celého tajchu, aj pri vývoze nejakého sedimentu by sme asi chceli potom 

nejako koordinovať tie kroky, teda po akých komunikáciách alebo v akom rozsahu. 

 

Poslanec Lalka - pre mňa je trošku také zarážajúce, keď tam nie sú v podstate poslanci, ktorí 

by sa tam možnože chceli ísť: ale čo je pre nás zarážajúce je to, že sú tam, že tam nebol nikto 

pozvaný z poslancov, ktorí zastávajú obvod Štále, ktorí dokážu vysvetliť občanom, 

komunikujú s nimi, je to ich obvod a je to. Robí sa takáto rekonštrukcia alebo bude sa robiť v 

ich obvode a toto je pre mňa absolútne nepochopiteľné. 

 

Primátor - sme v štvrtej zmene rozpočtu, keď sa nemýlim a vlastne sme teda ďalej asi v 

závere diskusie nejakým spôsobom. Ak nie sú ďalšie príspevky do diskusie, poprosím teda 

návrhovú komisiu, návrh na uznesenie. 

 

O 13:55 odchod poslanca Budinského z rokovania. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 115/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

4. zmenu rozpočtu mesta Nová Baňa. 

 

 

Hlasovanie č. 6: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 9 

za – 9 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton 

Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0   - uznesenie bolo prijaté  

 

 

5. Zriadenie transparentného účtu 
 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, vedúca FO. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

Mesto Nová Baňa má záujem zabezpečiť pomoc  pre  rodinu Benčovú v súvislosti 

s vyhlásením mimoriadnej situácie súvisiacej s požiarom rodinného domu. Z uvedeného 

dôvodu vyhlasuje verejnú zbierku, ktorej cieľom je získanie zhromaždiť dobrovoľné peňažné 

príspevky od vopred neurčeného okruhu prispievateľov na transparentnom účte mesta Nová 

Baňa. Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky je originálnou kompetenciu mesta v súlade 
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s ustanovením § 4 ods.3písm.b) Zákona č. 369/1900 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov. V súlade s ustanovením §11 ods.4, písm. b)Zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov ide o kompetenciu mestského 

zastupiteľstva.  

Mesto Nová Baňa dňa 14.8.2023 zriadilo vo VÚB a.s. Transparentný účet POMOC RODINE 

BENČOVEJ PO POŽIARI č. SK3302000000004833163451 v čase konania zbierky od 

14.8.2023 do 31.10.2023. 

 

Účet bude v nasledujúcom období slúžiť na finančnú zbierku pre rodinu Benčovú v súvislosti 

s požiarom rodinného domu na ulici Sládkovičova, súpisné číslo 10, 96801 Nová Baňa. 

 

Transparentný účet je zverejnený na stránke https://ib.vub.sk/pch/transparentne-ucty, kde 

široká verejnosť má prístup ku všetkým transakciám. 

 

Finančné prostriedky z Transparentného účtu môžu byť použité na opravu rodinného domu na 

ulici Sládkovičova 10, 96801 Nová Baňa  pre rodinu Benčovú po požiari . 

 

Po ukončení zbierky bude vyhotovená darovacia zmluva a všetky finančné prostriedky budú 

poukázané na účet rodine Benčovej. 

 

Primátor - ja tu mám aj čerstvú informáciu, teda 4.510 EUR je tam k dnešnému dňu za čo 

všetkým, ktorí prispeli, treba poďakovať. Tieto peniaze, ak ešte nejaké pribudnú, tak pôjdu 

teda ako ste počuli do rodiny Benčových. Už strecha je hotová, opravená, nová a teda slúži. 

Príčina požiaru sa zisťuje, pokiaľ viem, tak zatiaľ sa nezistila. Nebola tam nejaká žiadna 

porucha zistená a oni majú, myslím aj poistku, takže nakoniec bude aj nejaké, bola aj 

obhliadka, bude aj poistné plnenie a dopadlo to bez strát na zdraví a živote. Bolo to len so 

stratami na majetku a vďaka aj pomoci teda týchto občanov, aj my sme ako teda mesto 

poskytlo drevo Mestské lesy. Bola k tomu, zasadla aj dozorná rada, sme to tak hneď to 

zvolali. Tak poskytli drevo na krov, tak sa to stalo aj v minulosti, tak sa to stalo aj v tomto 

prípade, že darovali mestské lesy drevo na krov. Tak sa to rýchlo podarilo a aj počasie vyšlo, 

takže nikomu ani nenapršalo do domu, čo by ešte mohlo spôsobiť nejakú väčšiu škodu. Ale 

teda my máme tie dymové hlásiče preto, lebo už sa to stalo v Štiavnici a nekončíme na úrade, 

ani v múzeu, ale budeme to ďalej rozširovať na celé mesto. Všade to budeme dávať, aby sme 

mali pokojné spanie. Aj za falošný poplach budeme to tolerovať, lebo tie dymové hlásiče by 

vždy vedeli zabrániť čomukoľvek a nestane sa také nič. Hlavne kedy by ste neboli doma 

alebo v noci alebo kedy. Takže ešte raz, veľká vďaka za to a schvaľujeme to aj ex post, 

pretože sme nechceli vás, mimoriadne zastupiteľstvo na to. Myslím, že to ako porušenie je to 

nejaké, ale že to každý ako chápe a že nám to teda ako vlastne odsúhlasíte. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 116/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

a) schvaľuje 

vyhlásenie dobrovoľnej zbierky s názvom: POMOC RODINE BENČOVEJ PO POŽIARI 

a podmienky zbierky, 

 

b) berie na vedomie  

zriadenie Transparentného účtu: POMOC RODINE BENČOVEJ PO POŽIARI vo VÚB, 

a.s.  a 

https://ib.vub.sk/pch/transparentne-ucty
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účel použitia finančných prostriedkov z transparentného účtu: Finančné prostriedky 

z Transparentného účtu budú poukázané na účet rodine Benčovej  na opravu rodinného domu 

po požiari ,súpisné číslo 10 ul. Sládkovičova, 968 01 Nová Baňa. 

 
 

Hlasovanie č. 7: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 9 

za – 9 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton 

Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

  

 

6. Správa o plnení rozpočtu mesta Nová Baňa k 30.6.2023 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu PhDr. Janette Brnáková, metodička. Bod predniesla Mária Bakošová, 

vedúca FO. K danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

 

Vedúca FO - v súlade s § 11 ods. 4. písm. b zákona číslo 369/1990 zbierky o obecnom 

zriadení v platnom znení a v súlade so zákonom č. 483/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy a o zmene doplnení niektorých zákonov bola vypracovaná správa o 

plnení rozpočtu mesta Nová Baňa k 30. 6. 2023. Mesto k 30. 6. 2023 dosiahlo rozpočtové 

príjmy celkovo vo výške 4.373.375 EUR a rozpočtové výdavky vo výške 3.303.914 EUR, t.j. 

celkové príjmy sú vyššie ako celkové výdavky o 1.069.458 EUR. Plnenie príjmov mesta 

vrátane rozpočtových organizácií spolu dosiahlo k 30. 6. 2023 čiastku 4 373 375 eur čo 

predstavuje 51,38% ročného rozpočtu a to v člennení na bežné príjmy vo výške 

4.040.889 EUR, kapitálové príjmy vo výške 191.125 EUR a príjmové finančné operácie vo 

výške 141.358 eur. Výdavky celkom za mesto vrátane rozpočtových organizácií, sú k 30. 6. 

2023 čerpané vo výške 3.303.914 EUR, čo je 38,82 % ročného rozpočtu, a to v členení na 

bežné výdavky v sume 3.153.918 EUR, kapitálové výdavky vo výške 75.400 EUR a 

výdavkové finančné operácie vo výške 74.596 EUR. V monitorovacej správe k 

programovému rozpočtu k 30. 6. 2023 sú výdavky členené podľa programovej štruktúry do 

desiatich programov. Najväčšia časť výdavkov smerovala do programu 9 vzdelávanie, a to vo 

výške 1.553.234 EUR, čo je v porovnaní s prvým polrokom 2022 viac o 294.822 EUR. Tieto 

finančné prostriedky boli použité na financovanie materskej a základnej školy, školských 

jedální, školských klubov, centra voľného času, základnej umeleckej školy a cirkevné školské 

zariadenia. Najnižšiu časť výdavkov smerovala do programu rozvoj mesta, a to vo výške 

75.400 EUR. Nízke čerpanie bolo ovplyvnené tým, že investičné akcie boli k 30. 6. 2023 v 

procese realizácie a u niektorých práve prebiehalo verejné obstarávanie. Podrobné plnenie 

príjmov a čerpanie výdavkov je uvedené v tabuľkovej časti v správe o plnení rozpočtu, ktorá 

vám bola predložená. 

Primátor - ja predovšetkým chcem poďakovať za vypracovanie tejto správy, lebo ono k 

30. 6. toto robíme a potom záverečný účet, ešte raz to robíme. V zásade je to ako pomerne 
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časovo náročná práca. Sa to robí ako dvakrát v roku, ale je to povinné, tak sa to robiť musí. A 

myslím si, že teraz to, čo teda nám vidíte, môžte čítať, tak nám nejaké riziká nehrozia v 

druhom polroku 2023. Na základe toho prvého polroku máme to nejako stabilizované, čo sa 

týka rozpočtu a iných vecí teraz. Aj napriek tým kadejakým zmenám, aj negatívnym dopadom 

a ja teda ďakujem aj organizáciám, aj mestu a organizáciám, že teda zodpovedne šafária s 

tými prostriedkami a nemíňajú alebo nerozpúšťajú to len tak, ako keby sme sa bavili o tom 

slove, že prejesť, tak dajú sa tie peniaze aj prejsť, ale to my nerobíme. A potom dajú sa aj 

minúť na niečo, čo nemuselo úplne mať zmysel a to by sme tiež nechceli robiť. Takže bolo by 

dobré nejak sa toho držať čím ďalej, lebo prostriedkov voľných nie je veľa a tento rok ešte 

neviem, ako skončí. Voľačo bude to lepšie ako sme hovorili v roku 23, keď sa robil rozpočet. 

Ale určite to bude horšie, čo sa týka voľných peňazí ako to bolo po minulé roky. Sme 

schudobnení, sme schudobneli, sme schudobnení, lebo nám niečo vyčerpali energie, či sa nám 

to páči nie a potom mzdy. Aj keď je tých ľudí menej, tak aj tak je to drahšie, lebo jednoducho 

postúpali tie veci a tie dane nejak, nárasty príjmov nekorešpondujú alebo nekryjú s nárastmi 

výdajov. Napriek tomu teda na 30. 6. je to stále dobre, takže za to ďakujem.  

Poslankyňa Valachovičová - mám otázku aj na strane príjmov, aj na strane výdavkov. 

Chcela by som sa spýtať na príjem v rámci dane z nehnuteľností, aby sme teda po pol roku 

vyhodnotili, že či ten dopad zvýšenia daní nespôsobil, že to napĺňanie tejto položky je v 

opozdení. Či je to také tradičné, že k 30. 6. sme mávali 50% plnenie alebo tam vidíte nejaký 

negatívny dopad, to by ma zaujímalo na strane príjmov.  

Vedúca FO - nie, zatiaľ je na tej úrovni, čo boli aj po minulé roky. A teraz čo sme pozerali k 

30. 8. čo je čerpanie, tak je tam to percentuálne plnenie vyše 60 %. Momentálne teraz sa môže 

stať nejaký schod, lebo dobiehajú akurát druhé splátky. Dane niektoré, čo majú vyššie 

položky, tak sú rozdelené na dve splátky a tie majú splatnosť teraz do konca septembra, 

začiatkom októbra. Tak isto ako aj daň z nehnuteľnosti u chatárov, tak isto má splatnosť do 

konca septembra v priebehu októbra. Takže myslím si, že je to v poriadku. 

Poslankyňa Valachovičová - ďakujem. A keďže pani riaditeľka nebola na komisii dopravy, 

tak sa chcem spýtať na novinky z tej časti miestnej komunikácie napr. tu v záverečnom, teda 

nie v záverečnom účte, ale v plnení v plnení k 30. 6. je oprava výtlkov, sú tam len niektoré 

ulice. Nakoniec sme tam nezvyšovali rozpočet. Je to takto v poriadku, že to nebolo všetko 

dokončené? A možno aj k tej spojnici by ma to zaujímalo, neďaleko bývam Kamenárska/ 

Čierny lúh. 

Riaditeľka TS - výtlky, ktoré alebo asfaltovanie výtlkov, ktoré bolo naplánované, tak ešte 

stále prebieha, pretože tento rok sme zvolili spoluprácu s Banskobystrickou regionálnou 

správou ciest, ktorí sú na Novej Bani. Takže oni nás zaraďujú do svojho plánu prác tak, aby 

stíhali aj svoju činnosť, aj našu činnosť. Ostávajú nám ešte posledné tri ulice, štyri úseky. 

Sme už na Štáloch, Poliačikova cesta je spravená. Podľa mojich informácií bude sa 

pokračovať Sadovníckou ulicou, Kolibskou, Lazníckou atď. Čiže už nám ostávala len lokalita 

Štálov, tak ako som to aj avizovala naposledy. Takže všetko bude spravené, dúfam, že v 

krátkej dobe, v horizonte dvoch týždňov. Intenzívne sa snažím s nimi komunikovať, apelovať 

na to, že to je pre nás dôležité, aby to bolo čím skôr spravené. Toľko by som povedal k tým 

výtlkom. A k spojnici Kamenárska / Čierny lúh, tam prebehlo verejné obstarávanie, kde bola 

zapojená aj forma aukcie. Čiže sme víťaznú firmu, je Skanska, je zazmluvnená. Termín 

asfaltovania v rámci počasia je avizovaný na pondelok, utorok teraz čiže 18- 19. september. Z 

našej strany technických služieb tam prebehli všetky prípravné práce, spravili sa obrubníky, 

odvodnenie, kanalizačné šachty dve sa upravovali tak, aby vyhovovali novému asfaltového 

povrchu. Pripravovali sa tam, zafrézovávali sa vjazdy, aby sa mal asfalt o čo oprieť, aby bola 
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hranica cesty dobrá. Takže ja dúfam, že to všetko prebehne v poriadku a podľa počasia 

budeme v pondelok, utorok asfaltovať. 

Primátor - ja by som to možno doplnil. Tá spolupráca s BBRSC má nejaké také že dosahy 

alebo súvislosti, nemusíme to súťažiť. Ale spravili sme cenový prieskum, boli cenove 

výhodnejší ako teda súkromné spoločnosti. Tá kvalita práce mne sa javí ako zodpovedajúca, 

ja som spokojný. Ten časový harmonogram budeme musieť strpieť, že to teda prispôsobujú aj 

svojim kapacitám, aj kadejakým ich prioritám, ale to, že Poliačikova nebola v lete, ale až po 

lete hotová. Na ten Tajch tí ľudia chodili po tých výtlkoch, ale teraz je už zalepená a bude 

slúžiť na nejaký čas. Takže ja si myslím, že to stojí za to trochu počkať. A tá spojnica bude 

jedna jediná cesta, ktorá sa tento rok súvisle spraví vzhľadom na to, že nemáme tie peniaze 

tak, ako sme zvykli mať. Ale bola dosť komplikovaná, ešte neni hotová, ale myslím, že bude 

k spokojnosti. A to čo robili technické služby, tie kadejaké predtým odvodnenia a nejaké 

prípravy, tak za to treba poďakovať, lebo sa veľa vecí už zhostili robiť aj vlani, aj teraz a ešte 

budú robiť aj chodník Kollárova, tak ako vlani sa robilo na Nábrežnej alebo na Štúrovej 

hornej. Tak budú robiť aj chodník Kollárova. A myslím si, že do budúcnosti až to pôjde dobre 

a až sa bude nám to tak dariť a javiť, tak budeme vedieť robiť svojpomocne aj kanalizáciu. To 

by bol taký môj sen, keď mám sa priznať, aby sme nečakali na spásu, ktorá nechodí na nejaké 

externé zdroje, ktoré neprídu, ale si sami kopli do tých ulíc nejakých a spravili to za nie veľa 

peňazí tam, kde to má význam a pomohli tým ľuďom. Lebo Mariánska a Banícka na to čaká 

od roku 19 a už si myslím, že žiadny Envirofond nás nespasí okolo nás doteraz stále 

nezaradilo medzi oprávnené územie na papieri v žiadnej výzve. Aj keď teraz prišiel teda 

papier, že už tam budeme pre nové obdobie, o čo sme žiadali všetci opakovane dlhodobo, ale 

tak či tak tam pôjde najprv Kamenárska. Takže to by bol taký môj sen a keď počúvam tých, 

čo tu boli pred nami roky, tak na technických bolo čo ja viem toľko alebo toľko zamestnancov 

viac, ale aj výkon bol tak a taký omnoho širší a robili tie veci aj dopravu tých štrkov, aj predaj 

štrkov, aj tieto veci. Takže môžme skúsiť sa k tomu vrátiť v nejakom rozumnom rozsahu. Ešte 

k tým príjmom. Za to, že teda je to plnenie tak, ako je, to je na tie dve splátky, to je jasné, ale 

ja chcem poďakovať za zodpovedný prístup občanom aj podnikom, že teda aj napriek tomu, 

že sme tie dane museli drasticky zdvihnúť, tak sa tomu neotočili chrbtom a ja si myslím, že ak 

sa nič nezomele, tak neni nejaký dôvod to niekde zase meniť každoročne. To bude chvíľu tak. 

Čo bude o ďalších x rokov ja neviem, ale teraz to určite neni téma.  

Poslanec Žňava - keď sme pri tej Kamenárskej, tak ja by som chcel len za obyvateľov tej 

ulice poďakovať za skutočne férový a perfektný prístup technických služieb, pretože bolo tam 

množstvo, množstvo problémov, ktoré bolo treba doriešiť a vecí, ktoré sa týkali tých 

obyvateľov tam, takže ďakujem ešte raz za všetkých. 

Primátor - dobre sa to počúva, pani riaditeľka aj vám, aj mne inak. Takže ďakujeme za 

poďakovanie. 

O 14:34 odchod poslanca Tužinského z miestnosti. 

 

U z n e s e n i e   č. 117/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 
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a) plnenie rozpočtu mesta Nová Baňa k 30.6.2023, 
 

b) správy o plnení rozpočtu k 30.6.2023 od príspevkovej organizácii a rozpočtových 

organizácií. 
 

Hlasovanie č. 8: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

 

7. Akčný plán mesta Nová Baňa na rok 2023 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu PhDr. Lenka Šubová, manažér projektov, komunikácie, propagácie. K 

danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

 

 

Dôvodová správa 

 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Nová Baňa na roky 2021-2027 

(ďalej len „PHRSR“) spolu s územným plánom je základným a kľúčovým dokumentom pre 

riadenie samosprávy vychádzajúci z poznania situácie a konkrétnych potrieb občanov, 

podnikateľov, záujmových skupín a ďalších subjektov, ako aj v území formuluje svoju 

predstavu o budúcnosti a má zásadný význam pre rozvoj mesta. Vyplýva z legislatívnych 

podmienok Slovenskej republiky – zákon č. 309/2014 Z.z., ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 

539/2008 Z.z. o podpore regionálneho rozvoja a spadá pod Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky a podľa nej sa napĺňa proces 

nárokovateľnosti externých zdrojov.  

Mesto Nová Baňa schválilo na zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Novej Bani dňa 

29.12.2020 UZN č.131/2020 predmetný celý dokument Program hospodárskeho rozvoja 

a sociálneho rozvoja mesta Nová Baňa 2021-2027.   

V roku 2022 pristúpilo k aktualizácii celého dokumentu PHRSR na základe potreby presnej 

špecifikácie projektových aktivít a zosúladenia sa s regionálnym dokumentom PHRSR 

Banskobystrického samosprávneho kraja. Aktualizácia bola schválená zasadnutím Mestského 

zastupiteľstva v Novej Bani dňa 23.2.2022 UZN č. 5/2022.   

PHRSR pozostáva z 5 častí: analytickej, strategickej, programovej, realizačnej a finančnej. 

Ide o dokument na naplnenie cieľov a myšlienok konkrétnymi činmi. Je zoradený podľa 

oblastí, priorít, opatrení. Dôležité je naplniť hlavné projekty a zásobníkové projekty sú tzv. 

rezervné. Ku každému projektu je priradený garant zabezpečenia realizácie navrhnutých 

aktivít v súlade s rozpočtom a výstupom ukazovateľa.   

Plnenia a výsledky výstupov sú vždy zhrnuté v Správe o plnení PHRSR za predchádzajúci 

kalendárny rok, ktorá býva každoročne predkladaná poslancom na schválenie na mestskom 

zastupiteľstve. Súčasťou realizačnej časti PHRSR je aj akčný plán. Akčný plán Programu 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Nová Baňa na roky 2021-2022 bol schválený 

zasadnutím Mestského zastupiteľstva v Novej Bani dňa 24.2.2021 UZN č. 10/2021.   
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Na základe skutočností zohľadnenia reálne odrážajúcich potrieb, zohľadnenia všetkých 

ekonomických možností financovania vybraných projektov z interných alebo externých 

zdrojov, zosúladenia reálnych možností a financií na ich realizáciu v danom roku namiesto 

dvojročného intervalu schvaľovania budeme predkladať akčné plány v ročnom intervale na 

schválene mestskému zastupiteľstvu.  

Medzi PRIORITNÉ INVESTÍCIE v roku 2023, ktoré sú zapracované v programovom 

rozpočte mesta a sú zahrnuté aj v prijatom dokumente PHRSR 2021-2027 patria tieto 

opatrenia číslo:  

 (č. 3.1.1 a č. 3.1.8) 15066 - Nová Baňa - ul. Pod sekvojou- Rozšírenie NNK (rozšírenie 

nízkeho napätia pre nový bytový dom na ul. Pod sekvojou, prepoj trafostanice na 

Záhradnej ul. k novopostavenému bytovému domu) 

 (č. 3.1.7 a č. 5.2.1) Doplňujúci vodný zdroj pre SKV Žarnovica: posilnenie vodného 

zdroja pre ul. Pod sekvojou a Hrádza 

 (č. 5.2.2) Vodná nádrž Tajch Nová Baňa – rekonštrukcia  

 (č. 5.4.1) Revitalizácia vnútroblokov na sídlisku „VSTUP“ Nábrežná ul. a Školská ul. 

 

Predkladáme Vám Akčný plán Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja na rok 

2023. Akčný plán je s legendou označenia: hlavné projekty/aktivity sú žltou farbou, projekty 

v zásobníku sú bielou farbou vrátane termínov realizácie. 

Primátor - ja sa možno len spýtam, lebo ja tomu rozumiem, čo ste povedali len tu v tej 

tabuľke, ako to začína je na vrchu napísané Akčný plán mesta Nová Baňa na rok 23, ale tam 

by malo byť na roky vlastne 23-26, hej? 

PhDr. Lenka Šubová - je to len na rok 23, lebo my si schvaľujeme tento rok a musí tak byť 

uvedené, ako bol aj po minulé roky, bolo len 21, 22. Zato je tam uvedené Nová Baňa 23. 

Primátor - lebo tá tabuľka je tak, ako bola v 21 prijatá, tak je celá tam tá tabuľka. Čiže my 

nemáme to čo je tá tabuľka všetko 23, lebo 23 máme tie štyri veci. Ale keď to tak musí byť, 

lebo to je zo zákona vyplyvajúce, tak ja to teda akceptujem. Ja som teda bol na nejakých 

stretnutiach, kde boli aj iné samosprávy a ja som dneska zrovna tam niekde počul, že tí alebo 

tí nevedia čerpať eurofondy, lebo nemajú PHSR funkčné. Neschválili si ho, meškajú, nemajú 

ho prijaté. Tento dokument na tých eurofondoch nikto nečíta, ale musíte ho mať. Ak ho 

nemáte, tak nemáte šancu. A všetky tie uznesenia, čo k tomu prináležia. My ho len nechceme 

mať len taký, len aby bola fajka voľakde v kolónke, že ho máme. Lebo my by sme chceli, aby 

sa z neho zapojilo, dalo vyjsť. Preto sú tam priradené kódy. Keď má napríklad vodná nádrž 

Tajch 522, tak povedzte nám čo je v tej tabuľke 522. 

PhDr. Lenka Šubová - na začiatku tej tabuľky je pod číslo 5 životné prostredie a z toho sa 

vlastne kreovalo pri vytvorení tohto dokumentu ďalšie opatrenia, ktoré už boli konkrétne a 

pomenované pod tie ostatné číslo. 

Primátor - no a to sa volá v tej tabuľke 522 Revitalizácia, úprava korýt a vodných tokov a 

vodných plôch VN Tajch rekonštrukcia. A tu je to všetko napísané, čo sme v roku 21 robili, 

hej? Tento zoznam, čiže myslím si, že je to fajn a ani sme to nerobili vlastne, či ako to bolo, 

sme to robili sami, nie? Sme to neplatili nikomu. 

PhDr. Lenka Šubová - samostatne.  
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Primátor - no vidíte, tam sme ušetrili, lebo predtým sa to dalo kúpiť. Oni to spravia takí, čo 

sú v živote neni tu a spravia vám plán, ani neboli v tomto meste, tak potom niekde o ničom.  

Poslankyňa Valachovičová - ja sa chcem predsa len spýtať, aj keď to teda nikto nebude 

čítať, že v tej časti 2 doprava a komunikácie, aj nadviažem na to, čo som sa pýtala, prečo nie 

je ako naša priorita, teda žltou farbou, ako je to tam rozlíšené žltá alebo biela, výstavba a 

rekonštrukcia miestnych komunikácií a rovnako by sa mi tam hodilo 213 zabezpečenie 

dostatočnej kapacity parkovísk pre potreby občianskej infraštruktúry. Ja som vám pán 

primátor už vravela, že aj keď sa v rámci prvej súťaže nepodarilo nájsť dodávateľa na 

parkovanie Pod sekvojou, že možno by bolo fajn zopakovať tú súťaž a riešiť to aj so 

súkromným partnerom, ale tie parkoviská rozširovať. Podľa mňa to je naša priorita aj pre 

tento rok. 

Primátor - tá žltá by sa tie cesty hodila, prečo ich nemáme žlté? 

PhDr. Lenka Šubová - ja teda pri tej tvorbe v roku 2020, keď to bolo, tak sa vlastne dávali 

asi také hlavné body, ktoré voči tomu ministerstvu a tej legislatíve musíme spĺňať a vedeli 

sme, že za to obdobie tých 6 rokov to vieme naplniť. Nie je to tak dôležité pre nás v tomto 

internom našom mestskom zastupiteľstve, lebo sa snažíme vlastne spĺňať všetky tie body a na 

konci, však aj si to už zažila ako poslankyňa, že sme zhodnotili každý jeden bod, ku ktorému 

sme vynaložili finančné prostriedky alebo teda nejaké úsilie realizácie a snažili sme sa ho teda 

vyšpecifikovať tak, aby bolo splnené na konci roku 27. Čiže vôbec by som neprikladala 

dôležitosť tomu hlavných projektov a zásobníkových, lebo aj vedenie mesta pristupuje k tomu 

ako špecifickému, ku každému jednému, čiže toto je len z hľadiska legislatívy, takto riešené. 

Primátor - alebo možno aj našich interných nejakých neviem akých snáh, ale tá žltá a biela 

by som možno ja mohol mať všetko žlté, lebo je dôležité. A pomôžem si príkladom 10, to je 

bezpečnosť, lebo tu máte žlté rozšírenie a modernizácie kamerového systému a biele máte 

zvyšovanie bezpečnosti v meste. Tak samozrejme, že zvyšovanie bezpečnosti v meste je v 

podstate dôležitejšie ako len rozšírenie kamerového systému, ale žlté je to, čo by nám nemalo 

ujsť za tých 6 rokov. Lebo my sme chceli tie zastávky obnoviť, lebo boli ako na spadnutie, tak 

sme ich zažltili. Ani sa nám to celé zatiaľ nepodarilo, lebo nás vyhodili z tej výzvy, lebo nám 

povedali, že dali sme tam 28 zastávok, že na nejakých 10 alebo koľko nemáme vlastnícke 

práva a tam bolo napísané, že keď vám schvália výzvu, tak si môžte spraviť zmluvu o 

prenájme s tým, kto to je, nejaký buď súkromný majiteľ alebo štát alebo kto. No ale im sa 

páčilo nás vyhodiť a za tých 17 nám mohli dať, tak nám mali zoškrtať len tých 8 alebo 10. 

Som bol nešťastný. Potom sme si adoptovali nejaké, najviac adoptovaných má pani Katarína 

Pacalajová, má teda 2 zastávky adoptované a jednu nám adoptovali aj ten Maslen, čo plechy 

má, má tam zadarmo teda nápis Maslen, ale však je dobre. A ak by si niekto chcel adoptovať, 

môže, hej? Keď sa mu tu páči, môže potom tam tráviť nejaký voľný čas, keď sa bude starať 

tam v tej zastávke, čo tam donesie.  

Poslankyňa Bradiaková - ja by som mala k tomu Akčný plán v oblasti sociálne služby a 

zdravotníctvo. Asi síce ten posledný bod 624 zabezpečovať komplexnú zdravotnú 

starostlivosť o seniorov a dlhodobo chorých podporou činnosti špecializovanej ambulantnej 

starostlivosti tzn., že by to chcelo nejakého geriatra tu. A ja mám kontakt na doktorku, s 

ktorou som teda hovorila asi tak pred rokom, ktorá by mala záujem prísť do Novej Bane. Len 

by to chcelo zrejme nejakú pomoc zo strany mesta napr. bytom alebo prenájmom priestorom 

atď. Ak máte záujem, tak ja sa s ňou skontaktujem. 
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Primátor - ja sa veľmi teším to čo počujem pani doktorka, lebo ak ste teda to čítali, presne 

tam to je napísané. A dobre to hovoríte, to je jedna povedzme špecializácia, teda geriatrická 

ambulancia, ale seniori môžu mať aj iné potreby napr. ortopéd atď. Čiže všetky špecializácie, 

ktoré vieme získať, budeme radi. Určite nemáme teraz hneď možnosť každému dať nejaký 

byt, lebo toľko bytov alebo takto to zatiaľ nemáme postavené, ale ak by to malo na tomto sa 

lámať, tak budeme sa snažiť pri prvom uvoľnení to poskytnúť. A čo sa týka teda tých ďalších 

podmienok, tam treba hlavne vyjednať podmienky s poisťovňami zdravotnými. Ak sa toto 

podarí, bude dobre. Ale ja som bol na úrovni toho ešte v roku 19 poskytovateľa zdravotníckej 

starostlivosti, to je ten, teda to Zdravie, však áno pán doktor Chano, na tom generálnom 

riaditeľstve všeobecky a nás perfektne prijali, aj nám teda ako vysvetľovali, boli ústretoví a 

povedali, že oni ale na úrovni kraja majú všetko až nadmieru zazmluvnené a nerátajú to oni, 

že to má byť rovnomerne. Lebo keď budú všetci v Bystrici a vo Zvolene, tak stále je to na 

úrovni kraja fajn. To, že to neni na našom konci, tak to ich ako netrápilo. Čiže dochádzať za 

špecialistami sa asi z tadeto bude musieť. Druhá vec je, keď niekde chcete ísť za nimi a vás tí 

špecialisti de facto odpálkujú alebo odpinknú na základe toho, že tam nie ste v tom danom 

obvode alebo okrese trvale bývajúci, lebo tým sa myslí aj toto, že vykomunikovať toto 

niekde, dať nejaké požiadavky aj cez povedzme teda ich nejaké tie orgány na to, aby sme sa 

nestali nejakí druho alebo treťo triedny občania tu. Ale vítam to a určite jednak máme záujem. 

Takže máte dvere otvorené, aj pani doktorka, kľudne sa ozvite, budeme k dispozícii.  

Poslanec Lalka - ja nadviažem na kolegyňu pani poslankyňu Bradiakovú. Minulé volebné 

obdobie som navrhoval a bolo to teda, možnože nie kvôli doktorom a hlavne kvôli 

technickým službám, ešte tam bol predošlý riaditeľ, aby sme na Novej Bani vyčlenili 1-2 byty 

pre zamestnancov napr. technických služieb, nakoľko určité profesie, ktoré proste sú tam, 

nedokážete tam zohnať v podstate človeka za takú mzdu. Čiže ako benefit by bolo teda 

bývanie, kde by teda ten občan možnože sa aj prisťahoval na Novú Baňu a býval. Síce za 

nižšiu mzdu, ale mal by ten benefit. Dodnes to nebolo zrealizované. Myslím si, že je to dobrý 

nápad aj pre týchto doktorov. Je škoda, že už sme mohli mať nejaký byt v zálohe, lebo to tiež 

sa nedá spraviť zo dňa na deň, tie byty sú poobsadzované a mesto túto možnosť má.  

Primátor - ja by som to teda rozvinul, tú myšlienku. Áno, pamätám si to, aj pre technické, ale 

aj pre lekárov. My byty na Sekvoji nejaké, je na to komisia, viete aká sociálna a bytová, ktorá 

seriózne toto rieši. Tie poradovníky existujú a prideľujú sa tie byty vždy, keď je nejaký voľný, 

tak sa to okamžite spracuje a pridelí. Musíme s ňou, s komisiou, hovoriť, že či teda pre účely 

trebárs týchto lekárov necháme 1 alebo koľko bytov voľných a budeme teda čakať na niečo 

alebo ponúkať to aktívne. Druhá vec je, že pre technické služby sme už hovorili aj s bytovým 

podnikom, som to ja hovoril a bude to predostrené práve na tej komisii bytovej a sociálnej, že 

na KD Štále je vzadu priestor, ktorý majú v prenájme mládežníci nejaký lokálny zo Štálov a 

majú tam ešte tí mládežníci v prenájme alebo v užívaní aj taký suterén, kde majú posilovňu. 

My by sme ten zadný priestor chceli nejak s nimi odkomunikovať na to, že by sme z neho 

spravili normálne byt v rámci bytového podniku s elektrickým vykurovaním, nie s pecou tak 

ako je teraz, ale s takým elektrickým ako máme v dome smútku cez tie IQ radiátory na 

elektriku. A budeme sa snažiť to ponúknuť práve technickým službám toto, tento jeden byt. A 

ak sa zanzibar bývalý na sídlisku Vstup neprenajme, tak z toho vzniknú dva nejaké byty, 

ktoré budú ponúknuté tiež bytovému podniku a budú na prenájom, hej? Tam dole už sme 

hovorili, že by sme tiež vedeli takto vyriešiť. A ak sa budeme baviť ďalej o nejakých 

budovách, ktoré by mohli mať nejaké byty, mne je veľmi sympatické to, čo spravila nejaká 

súkromná spoločnosť nad VÚB, kde v podkroví vznikli štyri byty. Ja som to hovoril hneď, že 

my tu, keby toto bolo v Bratislave, tak všetky tie podkrovia sú zastavané bytmi. Tu my máme 

toto ideálne. Máme tu také onaké strechy. Sníval som o tom, že strecha v ZUŠ bude byt, 

minimálne tam, kde bol. Potom sa mi to nepodarilo, lebo aj som nemal celkom takú odpoveď, 



25 

 

že kto by tam býval. Som to ponúkal ako služobný byt pre ZUŠ. Nechceli to, že nemajú 

takých učiteľov, čo by išli do toho bytu. Nakoniec sme tam spravili plechovú strechu. No ale 

hľadať to treba a musí sa proste na to pamätať. Takže nedáme to zabudnúť. Máme to aj v 

zápise, pani Svetíková to zapíše tučným písmom do zápisnice a vrátime sa k tomu. Sme v 

diskusii k tomuto bodu 7, ale je 15:00. Ak diskusia skončila, tak by sme to odhlasovali a dáme 

potom občanom priestor. 

O 14:51 príchod poslanca Tužinského do miestnosti. 

O 14:59 odchod poslanca Lalku z miestnosti. 

 

U z n e s e n i e   č. 118/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

Akčný plán Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Nová Baňa 

na rok 2023. 

Hlasovanie č. 9: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Anton 

Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

 

12.Interpelácia občanov (vyhradený čas 15.00 – 15.30 hod.) – prezenčne/ web 

stránka 

 

Primátor - je teda 15:01. Máme tam, že 15 - 15: 30 občania prezenčne alebo online, tak 

najprv sa spýtam online, máme tam niečo? Tak máme a prezenčne máme tu občana nejakého, 

občianku? Máme. Tak poprosím mikrofón, pán Lenč by vystúpil v tomto bloku, nech sa páči. 

 

Peter Lenč - Dobrý deň, tak ďakujem za slovo, ja som tu opätovne. V podstate bol som tu už 

aj na minulom zasadnutí komisie a jedná sa o ten pozemok na odpredaj teda čo je mestský, ale 

bol v minulosti náš, len tam nejakým nedopatrením prišlo k tomu, že sme oň prišli a je to teda 

zapísané na mesto. Čiže tam sa jedná o ten odpredaj, čo bolo vlastne aj v zmluve o budúcej 

zmluve medzi mnou ako stavebníkov a mestom. No len v podstate tam teda sa jedná o to, že 

či to pôjde tými 100 EUR za štvorec alebo tým znaleckým posudkom, hej? Takže tam ja by 

som len chcel teda poprosiť, aby to bolo v tom zmysle, že by to išlo tak, ako sa robí, teda 

znalecký posudkom z toho titulu, že ja v podstate už idem kupovať svoj pozemok opäť, hej? 

Aby sme sa vyhli nejakým tým súdnym veciam a nadobudnutie, je to na dlhé lakte aj cez tie 

súdy atď. Čiže som za to, že odkúpiť, lebo jedná sa tam o tuším o 72m2. A aj ten znalecký 

posudok už bol vypracovaný, tak až by bola možnosť, že by ste na to pristúpili, že by to išlo 

teda predajom tým znaleckým posudkom, tak by som bol rád. Tak asi toľko k tomu povedať. 
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Ak sú nejaké otázky, ja mám k tomu ináč ešte dokonca aj nejaké dokumenty, mám to aj tu so 

sebou. Ako tam tá parcela vlastne kedy vznikla a kedy nám zmizla, aj tie štvorce. To čo bolo 

v podstate vyplatené mestom. Tam išlo o parcelu mala možno do 300 štvorcov, 72 štvorcov 

mesto vtedy vyplatilo, ale tých zvyšných 200, čo teraz vlastne sa nám nikdy nevrátilo. Bolo to 

potom aj na súde, aj od toho mám všetky podklady. Len súd jednoznačne povedal, že s tým 

oni nemajú čo robiť, musí sa zájsť na mesto, oni to skrátka musia vrátiť. Tak sa stiahla tá 

žaloba, ale v tom vtedy boli nejaké zdravotné problémy u mojej starej mamy, tak vlastne 

potom sa už k tomu nevrátila a zostalo to takto visieť. Čo je asi aj jej chyba alebo naša 

rodinná, ale preto som aj za to, že teda ok, poďme do toho odkupu, som za. Ale kupujem už 

predsa niečo svoje naspäť, tak aby to bolo aspoň v rámci toho znaleckého posudku. Tak v 

krátkosti, keby čokoľvek niekto k tomu z vás chcel, nejaké podklady, tak či už mailom alebo 

že by sme sa niekde stretli alebo tu až, mám aj tu so sebou, takže nie je problém. 

 

Primátor - ja teda vidím ten majetkový bod niekde. Ešte sú pred ním tri body a nejaký tí 

občania, ešte tam asi aj prestávka bude. Tak neviem, či zostanete na ten majetkový bod a tam 

ešte bude potom v rámci toho bodu možno aj nejaká diskusia, interakcia s vami. Alebo ak sa 

ponáhľate, niečo môžte nechať kolegyni, sedí vedľa vás, z tých papierov, aby vedela to 

predostrieť. Ako sa vám dá, lebo my teraz o tom bode hneď rokovať nebudeme, ale ak ste 

využil toto, čas o tretej, tak ste minimálne avizoval, že v tom majetkovom bode treba ako o 

tom debatovať. Tak neviem, či zostanete alebo či pobežíte. 

 

Peter Lenč - a tak zostanem. 

 

Primátor - tak keď zostanete, tak sa vráťme potom k tomu v majetkovom bode. Tak 

ďakujem, ten online podnet.  

 

Banskí potteri. Dobrý deň. Bolo by prosím možné v rámci aktuálnej zmeny rozpočtu vyčleniť 

aj prostriedky na konzerváciu archeologického nálezu základov strojovne Potterovho stroja? 

Ďakujem za informáciu. K. Lehotská 

 

Primátor - no tak čo, kde je rozpočet? Lebo ja tiež ho čakám, aj som sa na to pýtal. 

 

PhDr. Lenka Šubová - áno, my sme na ten Althandel, teda pozostávajúci aj z časti 

konzervácie a prestrešenie, dostali teda finančnú dotáciu od oblastnej organizácie región Gron 

v sume necelých 5000 eur, kde spoluúčasť tiež bola 500 EUR od mesta. Za túto fázu máme 

vypracovanú teda projektovú dokumentáciu, ale bohužiaľ je zatiaľ bez rozpočtu, ktorý je 

otvorený, nakoľko nadväzuje na túto časť. Druhá časť, ktorá bola vysúťažená aj verejným 

obstarávaním, je to rovno prekládka cesty, o ktorú momentálne je to v štádiu riešenia a teda 

pracovných stretnutí rovno na tvare miesta, takže kvôli tomu ešte nemáme teda výsledok 

toho, koľko by nás vyšlo prestrešenie a konzervovanie základov. Ako náhle budeme 

disponovať touto informáciou, tak budeme to riešiť aj v zmene rozpočtu ak budú voľné 

finančné prostriedky, prípadne sa určite obzrieme aj za externou dotáciou. Máme teda avízo, 

aj teda žiadame nadáciu SPP, keďže tam ide o prekládku plynu, že by vedela disponovať 

nejakými finančnými prostriedkami na zastrešenie týchto vecí, takže je to štádiu riešenia 

nateraz. 

 

Primátor - ja to doplním, že očakávam tiež na ten rozpočet, lebo tie vizualizácie, aj ten 

projekt máme. Určite to neni za pár 10 000, lebo je to dosť rozsiahle a mňa to zaujíma, že 

koľko je z tohoto to konzervovanie ako také, lebo ja vôbec nemám prehľad o cenách 

konzervovania nejakých 300 ročných vykopávok, lebo to sú nejaké postupy. Tak som sám na 

to zvedavý. Tie peniaze, ale v rozpočte nemáme ani 1 EUR na to, čiže všetko musíme vedieť 
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vytiahnuť z niekade mimo Novú Baňu ideálny stav. Okrem SPP je tam samozrejme ten SPR a 

IUS, to je v rámci prvej fázy. Čiže ak to bude prisľúbené, že do prvej fázy, ja neviem, toľko 

peňazí v rámci IUS môžme rátať, tak tak budeme koncipovať žiadosť. 

 

Poslanec Medveď - neviem či budem na konci interpelácií, ale chcem sa opýtať projekt jedna 

vec, druhá vec je tá prekládka toho plynu. A viem, že teraz sa na komisii preberala ohľadom 

nejakej rampy z druhej strany pri pani Hankovej alebo tak niečo. Chcem sa opýtať potom, ako 

sa bude riešiť tá celá ulica až hore? Vieme, že pod pannou Máriou dole, tam sú už riadne 

výtlky, či sa tam bude to riešiť najprv, či tam bude niečo. To je možno otázka aj na pani 

riaditeľku. Ale keď bude tá prekládka, že ako to tam bude riešené, či vôbec tá rampa bude a 

ako to bude, to by som chcel tiež vedieť, aj občania v podstate pre ktorých hovorím. 

 

Primátor - ja by som to rozdelil. Tú rampu nechajme na interpelácie, ale toto môžem 

povedať, že v rámci IUS, keď chceme robiť tzn. že je to Integrovaná územná stratégia, 

povedzme základy a celý skanzen banícky a nejakú lokalitu, tak tam musia byť tzv. čo sú to 

nejaké pridružené investície z iných programov a tam sa ráta napr. s parkovacími miestami a s 

nejakou komunikáciou. Čiže ja verím, že tam by sme získali aj nejaké body za to, aby sme to 

vedeli tam včleniť. Lebo to by sa ako samozrejme pýtalo, ale pre samotný prístup k tomu neni 

potrebné riešiť cestu až popod Kohútovo, lebo tam tí ľudia by nemali čo autami chodiť, to 

skôr ako v rámci nejakých lokálnych našich zdrojov, ale parkovanie tam nemáme vyriešené. 

Čiže až tam budeme chcieť robiť niečo, čo chceme a budeme to už mať kontúry, tak to 

parkovanie s tým bude súvisieť a to je v tých 802 000 zahrnuté. 

 

Poslanec Medveď - ja skôr myslím prekládka, keď sa bude robiť, že priechody z tej jednej 

cesty.  

 

Primátor - nechajme to na interpelácii, lebo tu by sme sa asi teraz dosť dlho s tým zdržali, ale 

však nás to počká na konci zastupiteľstva. Ja budem vidieť, ako keď bude, lebo prekládka 

cesty bude potrebovať projekt a ten bude a bude potrebovať nejaké vyjadrovačky. Tak ak tam 

bude prekládka, tak samozrejme tam nemôže byť trvalá rampa, lebo tade nebude sa dať kade 

prejsť, tak to sa vylučuje, to sa musí dať ako až následne alebo čo. Ale možno tade nebude 

môcť byť pustená doprava taká masívna a bude sa musieť odchádzať úplne dookola. Ja 

neviem, kto to navrhne, ale nejaký dopraváci to navrhnú. Lebo tí, čo tam budú bývať, sa 

domov nedostanú, keď sa bude prekladať cesta, musia chodiť dookola potom zvrchu, úplne 

zozadu, zozadu všetci. Nechajme to na ten záver. Sme vo fáze, kedy ja by som možno dal 

návrh na prestávku. 

 

Prestávka do 15:20 hod. 

 

 

8. Zvýšenie kapacity triedeného zberu komunálneho odpadu v meste Nová Baňa – 

zabezpečenie prípadnej budúcej pohľadávky 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu PhDr. Lenka Šubová, manažér projektov, komunikácie, propagácie. K 

danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 
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Na každý eurofondový projekt nenávratného finančného príspevku sa vzťahuje nejaká forma 

zábezpeky. Pre projekt Zvýšenie kapacity triedeného zberu komunálneho odpadu v meste 

Nová Baňa je ako forma zabezpečenia prípadnej budúcej pohľadávky poskytovateľa 

nenávratného finančného príspevku predpísaná „blankozmenka.“ 

To znamená, že pri dodržaní zmluvy o NFP od jej účinnosti až po ukončenie obdobia 

udržateľnosti projektu a neporušenia ustanovení nebude pristúpené k uplatneniu formy 

blankozmenky.  

 

PhDr. Lenka Šubová - ešte by som teda v rámci z dôvodovej správy povedala, že je to 

rozbehnutý projekt, ktorý má realizáciu ukončenia do konca roka 2023. Momentálne tento 

projekt je v štádiu na ministerstve schvaľovania verejného obstarávania. Zatiaľ výsledok 

nemáme, aj keď teda urgujeme aj ministerstvo v rámci tejto odozvy, aby sme sa mohli pustiť 

do samotnej realizácie, lebo máme tam aj stavebnú časť, ktorá tiež má náležité kroky a musí 

sa uskutočniť ešte za daných podmienok v rámci počasia. A druhé je vlastne obstarávanie 

techniky. A ďalšou takou dôležitou vecou, ktorá nám v týchto dňoch prišla z ministerstva, 

bola vlastne výzva na zabezpečenie, teda odsúhlasenie mestským zastupiteľstvom, 

zabezpečenie prípadnej budúcej pohľadávky. Forma tých pohľadáviek je viacerá, ale pre tento 

projekt určili predpísanú formu blanco zmenku tzn., že ak sa projekt zrealizuje a aj v období 

udržateľnosti 5 rokov bude všetko sa napĺňať podľa daných podmienok a kritérií zmluvy o 

NFP, tak nepríde k tejto pohľadávke blanko zmenky. V prípade, ak by v tomto období došlo k 

porušeniu nejakých ustanovení, tak sa pristúpi k uplatneniu formy blanko zmenky. Ak by 

mesto teda to zrealizovalo bez akejkoľvek pochybenia alebo teda nedodržiavania, tak je to len 

teda ako jedna z volieb, ktorú musíme bohužiaľ odsúhlasiť, aby sme to mali k daným 

povinným prílohám k zmluve aj takúto formu odsúhlasenú, schválenú a predloženú na 

ministerstve.  

 

Primátor - ja len doplním, že tento projekt je z programovacieho obdobia 14-20 a do konca 

tohto roka sa všetko musí uzatvoriť. Takže inak to teda nemáme ešte tú odpoveď z tej 

kontroly a je september. A sú tam stavebné práce za neviem 150 000, či koľko to je? A 

technika, ktorá teda ani nevyrobí nikto to tak rýchlo, čiže je to také nejaké veľmi teraz divné, 

podivné. Ale ja to nechcem teda nejako, že by som to odsúdil a toto je povinná vec. Tak my si 

plníme tie náležitosti, len už každým dňom by sme chceli mať odpoveď z tej kontroly a ísť do 

tej realizácie, aby sme to zvládli. 

 

U z n e s e n i e   č. 119/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje  

 

v súvislosti s realizáciou projektu č. 310011BZR9 s názvom „Zvýšenie kapacity triedeného 

zberu komunálneho odpadu v meste Nová Baňa,“ ktorý je financovaný formou NFP v rámci 

Operačného programu Kvalita životného prostredia zabezpečenie prípadnej budúcej 

pohľadávky poskytovateľa NFP vo výške NFP formou blankozmenky a poveruje primátora 

ako štatutárneho zástupcu mesta podpísaním blankozmenky. Týmto zabezpečovacím 

právnym vzťahom sa zabezpečuje hlavný záväzkovoprávny vzťah v zmysle zmluvy 

o poskytnutí NFP č. OPKZP-PO1-SC111-2021-72/135. 
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Hlasovanie č. 10: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 1 (Ing. Karol Tužinský) – uznesenie bolo prijaté 

 

 

Pokračovanie bodu č. 12.Interpelácia občanov (vyhradený čas 15.00 – 15.30 hod.) – 

prezenčne/ web stránka 

 

Vladimír Solar – jedna vec jednoznačne, proste chcem sa spýtať na zvýšenie daní, proste ako 

ste sa dopracovali k tomu zvýšeniu daní proste, enormnému zvýšeniu daní o 220 %, 

predpokladám, že to viete. To je jedna vec, proste ako ste sa dopracovali k zvýšeniu daní za 

psa? Čo je to daň za psa? Viete mi povedať? Daň za psa? Z piatich na 15, hej. 

Daň za smeti. Predpokladám, že všetci viete, teda kto bývate v rodinných domoch, že proste 

tú kukanádobu nenaplníte za týždeň. To vám predpokladám, že už prišlo viacerým. Tak 

zjavne vás to až tak nezaujíma. Vyzerá to tak, že by sa s tým dalo niečo robiť, lebo však to nie 

je otázka jedného roka, bývam tu zopár rokov, takže predpokladám, že o tom niečo viete, tak 

sa k tomu proste nejako treba či už vyjadriť alebo postaviť alebo neviem, niečo s tým treba 

robiť jednoznačne. Predpokladám, že viete o čo ide. 

 

Primátor - iste. Takto, vy ste teraz zmiešali dve, tri formy poplatkov.  

 

Vladimír Solar - no ale rozumeli sme sa, počuli sme sa. 

 

Primátor - začnem od konca. Poplatok za komunálne odpady je stanovený, má nejaké svoje 

VZN, poplatok za psa má svoje VZN, a poplatok z daní nehnuteľnosti má tiež svoje VZN. 

 

Vladimír Solar - neviem, čo je to VZN, musíte mi to preložiť. 

 

Primátor - poviem. Všeobecne záväzné nariadenie je tá skrátka VZN, ale každý jeden ten 

dokument, keď sa prijímal, to bolo na konci roku 23, tak vtedy bol zverejnený a všetci sa k 

nemu mohli vyjadriť a samozrejme potom prechádzal zastupiteľstvom, kde sa odsúhlasoval. 

Čiže pokiaľ vy namietate teraz tieto 3 VZN, tak my tie podnety zoberieme na vedomie, ktoré 

ste tu povedal, ale odpoveď a riešenie na to nebudeme teraz vedieť hneď sformulovať, ale 

môžme to brať ako interpeláciu, ktorú ja teda navrhujem tak, že ju zoberieme, aj keď je to 

ústne, ale zoberieme ho ako písomnú interpeláciu. My si ju dáme, máme na to na stránke 

miesto, kde sú tie interpelácie a dostanete tam odpoveď na tú interpeláciu, normálne 

zverejníme na stránke. Je to takto pre vás ok? 

 

Vladimír Solar - prečítam a budem vidieť, či s tým budem spokojný, či to bude dostačujúce z 

vašej strany, proste či už to budú argumenty alebo neviem ako z vašej strany alebo proste 

alebo neviem. Napíšete a budem vidieť. 

 

Primátor - budú tam nejaké vysvetlenia, budú tam nejaké argumenty. Samozrejme, môžte k 

tomu potom vedieť reagovať, keď to budete čítať, či jasné alebo nejasné z toho, čo tam budete 

čítať. Tak v tomto duchu by sme asi vedeli to vybaviť, hej? 



30 

 

Vladimír Solar - zjavne asi áno, inak iná možnosť asi nie je, takže proste čo mi viete teraz 

vysvetľovať. 

 

Primátor - ešte ma doplní pani prednostka, nech sa páči.  

 

Prednostka - ešte máte možnosť, ak ste v lehote v termíne na odvolanie, na také rozhodnutie, 

čo ste obdržal, tak môžte svoje požiadavky aj v tej lehote 15 dní dať a my to potom posielame 

na prešetrenie. 

 

Vladimír Solar - odvolanie súvisiace s čím?  

 

Prednostka - s rozhodnutím o vyrubení buď poplatku alebo za komunálny odpad alebo dane 

za psa alebo dane z nehnuteľnosti. Ak od doručenia 15 dní myslím, že tam ešte máte. Takže 

viete ešte aj tak reagovať, keď sa pýtate, že ako ešte inak. 

 

Primátor - to je pravda, lebo niekto má možno aj nejakú zmenenú situáciu a nejaké veci 

povedzme treba zobrať do úvahy, ktoré sa vyskytli a môže čerpať nejaký teda ústupok, ktorý 

zase umožňuje nejaký zákon, takže to odvolanie je tiež jedna z možností. 

 

Vladimír Solar v poriadku, dobre. 

 

Primátor - pekne vám ďakujem za podnet. Ak sme teda uspokojili tento podnet, myslím 

procesne a sme ho prebrali, tak budeme pokračovať ďalej. 

 

 

9.ŽoNFP: „Modernizácia Základnej školy Jána Zemana v meste Nová Baňa“ 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu PhDr. Lenka Šubová, manažér projektov, komunikácie, propagácie.  

 

Dôvodová správa 

 

Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky vyhlásilo 

výzvu na predkladanie žiadostí o nenávratný finančný príspevok (ďalej len „NFP“) z 

Operačného programu Slovensko zameranú na rekonštrukciu a modernizáciu základných 

škôl. 

Výzva je určená pre žiadateľov, ktorí realizáciou projektu riešia rekonštrukciu a modernizáciu 

objektov základných škôl s cieľom zlepšiť rovný prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám 

v oblasti vzdelávania, odbornej prípravy a celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej 

infraštruktúry vrátane posilňovania odolnosti pre dištančné a online vzdelávanie a odbornú 

prípravu. 

Mesto Nová Baňa ako žiadateľ plánuje predložiť v 1. kole žiadosť o NFP, ktorej predmetom 

je modernizácia a rekonštrukcia ZŠ Jána Zemana v Novej Bani a to realizáciou nasledovných 

oprávnených aktivít: 

  

AKTIVITA 1 - Materiálne vybavenie a technické zabezpečenie škôl a školských zariadení 

V rámci Aktivity č. 1 žiadateľ zrealizuje rekonštrukciu kuchyne a jedálne ako aj 

debarierizáciu a rekonštrukciu objektu ZŠ. 

  

AKTIVITA 2 - Budovanie/modernizácia učební vrátane vonkajších 
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V rámci Aktivity č. 2 žiadateľ zrealizuje vybudovanie a nákup materiálno-technického 

vybavenia učebne pre geografiu a hudobnú náuku.  

 

AKTIVITA 3 - Výstavba a rekonštrukcia školských športovísk 

V rámci Aktivity č. 3 žiadateľ zrealizuje debarierizáciu a rekonštrukciu budovy telocvične a 

vonkajšieho športového areálu, vrátane rekonštrukcie doskočiska v exteriéri, rekonštrukcie 

ihriska – výmena antuky za tartanový oval, opravy chodníkov v okolí telocvične a výmeny 

mobiliáru (lavičky, náradie na cvičenie a pod.). 

 

Oprávneným žiadateľom v tejto výzve je Mesto Nová Baňa. Projekt sa v tejto dobe 

spracováva. Predpokladaná hodnota navrhovaného projektu revitalizácie predstavuje 

maximálne sumu 562 500,00 EUR. Celková cena bude známa až po dopracovaní projektu 

podľa položkovitého rozpočtu navrhovaných prác a prieskumov trhu. 

 

Povinnou náležitosťou žiadosti o NFP je aj uznesenie mestského zastupiteľstva o schválení 

spolufinancovania vo výške 8 % oprávnených výdavkov projektu. Na základe týchto 

skutočností navrhujeme spolufinancovanie v maximálnej výške 45 000,00 EUR. 

 

Žiadosť o NFP je potrebné v 1. kole predložiť v termíne do 16.10.2023. 

 

PhDr. Lenka Šubová - takže v rámci tohto uznesenia, ktoré sme vám predložili, sa chceme 

zapojiť do vyhlásenej výzvy na nenávratný finančný príspevok z operačného programu 

nového čo je Slovensko, zamerané na rekonštrukciu a modernizáciu základných škôl. Mesto 

takúto rekonštrukciu, modernizáciu v roku 2011 spravilo na základnej škole. Bolo to zníženie 

energetickej efektívnosti budovy, vrátane teda telocvične. V roku 2017 to bolo vybavenie 

učební odborných. A tento rok sa zapojíme touto výzvou tiež v rámci rekonštrukcie. Je 

rozdelené na 3 aktivity. Ide o materiálne vybavenie a technické zabezpečenie škôl a školských 

zariadení, kde zrekonštruujeme kuchyňu a jedálňu, ako aj debarierizáciu rekonštrukcie 

objektu základnej školy. Bola vlastne daná kuchyňa a jedáleň už sčasti zmodernizovaná, 

doplnená príslušenstvom. Prechádzali sme si to na začiatku vyhlásenia výzvy v rámci vedenia 

mesta a taktiež aj dnes rovno s pani riaditeľkou a teda máme za sebou aj vysúťažené verejné 

obstarávanie s projektantom a teda s firmou projekčnou, ktorá dnes bola na obhliadke. Tak 

sme ešte došpecifikovali dané veci, ktoré by sme tam chceli odstrániť. Čiže týmto procesom 

by malo by vlastne splnenie, že tá školská jedáleň, aj kuchyňa by mala byť zmodernizovaná 

teda na dlhšie obdobie. Druhá aktivita je modernizácia učební vrátane vonkajších. Tam 

budeme dávať aktivitu vybudovania a nákupu materiálno technického vybavenia. V rámci 

učební sa zhotoví geografia a hudobná náuka, ktorá nebola predmetom inakších projektových 

žiadostí. A tretia aktivita, ktorú ponúka výzva, je výstavba a rekonštrukcia športovísk 

školských. Tam zrealizujeme debarierizáciu a rekonštrukciu budovy telocvične vrátane celého 

vonkajšieho areálu. Rozprávali sme sa teda aj o výmene, či už elektroinštalácie podľa zakrytia 

radiátorov, vybavenia taktiež aj náradia, šatní, či už chodba, tie chodníky okolo teda 

telocvične. Dôležitá, veľmi také, keby sa nám teda podarilo pre deti, bude, že by sme chceli 

úplne zastrešiť aj prechod, tú pergolu, aby teda z telocviční do základnej školy alebo teda aj 

opačnom tie deti mohli kvázi v papučkách chodiť, aby teda nemuseli vstupovať do 

vonkajšieho priestoru. Zároveň výhodou tejto výzvy je aj to, že tá debarierizácia, ktorá je tu 

prízvukovaná, je povinná, sa bude týkať všetkých chodov, vstupov. Čiže nielen jedného 

vstupu, ktoré momentálne základná škola má alebo budú to všetky štyri, vrátane teda riešenia, 

aj ako ste spomínali, ale to bude ešte predmetom diskusií. Teda dole z chodníka by mali ísť 

schodište. Rozprávali sme sa teda o vstupe rovno oproti hlavným chodom z ulice Školskej. 

Taktiež vlastne do úvahy prichádzalo ešte tretie schodisko do tej telocvične, ako bol teda aj 

podnet a zámer, ale to ešte bude v procese diskusie, keďže ide tu o ten projekt, čo sa tu už v 
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úvode spomínalo. V rámci teda ešte školy by sme doplnili, lebo na prvom poschodí sa budú 

robiť tieto učebne geografie a hudobnej náuky. Čiže aj prvé poschodie zabezpečíme výťahom 

alebo teda tak asi výťah sa to volá, teraz mi nenapadne, že cez schodisko bude sa môcť teda 

imobilný žiak alebo teda aj človek, ktorý sa bude nachádzať v tej škole, dostať na to prvé 

poschodie. Čiže aj tam je veľký krok a posun vpred. No a ešte čo pani riaditeľka, teda ak by 

som mohla doplniť, doložila v rámci teda školskej jedálne, je tam umyváreň, ktorá slúži 

deťom, ale teda na odkladanie tašiek tam spravíme tiež priestor. Je to teda len taká maličkosť 

tohto projektu, ale pre základnú školu veľmi dôležitá, lebo dneska priamo aj s projekčnou 

firmou, teda pani riaditeľka hovorila tú potrebu odkladania tašiek pred tým, ako sa deti idú 

naobedovať. Tak asi tak v skratke. Tieto body, budú vlastne všetko špecifikované v 

projektovej dokumentácii, na základe ktorej vyhlásime verejné obstarávanie. Je to vlastne len 

predpokladaná hodnota, ktorá je momentálne navrhovaná, vychádzala na sumu 562.500 EUR. 

Zároveň je to len v štádiu tej maximálnej sumy, za koľko vlastne výkaz výmer v tom projekte 

by mal dosiahnuť hodnotu. Všetko sa to ukáže a predpokladáme, že aj tie zníženie tejto 

celkovej sumy výdavkov bude nižšie po verejnom obstarávaní na zhotoviteľa. Ale keďže 

vlastne povinnou prílohou žiadosti, ktorú chceme predložiť 16. 10. hneď do prvého kola sa 

chceme zapojiť, je aj schválenie uznesenia vami mestským zastupiteľstvom, tak sme teda dali 

tú hodnotu do navrhovaného projektu, teda len do predstavovanej predpokladanej hodnoty, z 

ktorej spolufinancovanie už pri týchto nových výzvach, ktoré sú z operačného programu 

Slovensko, je 8 %. Čo je teda novinka oproti minulému programovému obdobiu, kde bolo 

vtedy 5 %. Takže výška maximálna spolufinancovania pri tejto predpokladanej hodnote by 

bola 45.000 EUR. Takže takto je to predložené, je to teda predložené až dnes, nakoľko sa to 

všetko kryštalizovalo a ukončenie verejného obstarávania sa uskutočnilo minulý týždeň, ešte 

nebola podpísaná zmluva, tak sme si dovolili predložiť materiál v rámci sedemdňovej lehoty a 

teda sme ho doplnili a predložili dnes. Asi toľko. Nech sa páči, ak sú otázky. Ak teda pani 

riaditeľka by chcela ešte doplniť ma. 

 

Riaditeľka ZŠ - ja by som iba chcela vedieť, či tú elektroinštaláciu, čo už máme urobenú 

cenovú ponuku, či ideme dať do toho projektu. Lebo dneska mi to prišlo. Cenovú ponuku 

spravili, je to 173 000. To je 50 tried. Však iba 2 krídla sú vlastne spravené, elektroinštalácia 

na komplet a hore učebne. Tak neviem, či to potrebujete k tomuto a mám vám to dať alebo. 

 

PhDr. Lenka Šubová - tá cena, čo je už tu, tak je predpokladaná elektroinštalácia, že by sa 

do toho badgetu zmestila. 

 

Riaditeľka ZŠ - dobre, to je všetko. Ďakujem. 

 

Primátor -tieto výzvy, ale všetky alebo nie všetky, ale niektoré aj táto zrovna je tak, že ja 

neviem, či je nejak x nejakých subjektov, ktorí o tom vedia tu skôr a potom akože je to pre 

nich komfortnejšie. Ale v realite odkedy tá výzva vyšla do prvého kola, do októbra, vám 

zostane relatívne málo času. Do toho teda samozrejme je nejaké leto tu tak vyhlasujú 

najlepšie pred letom a pred Vianocami. Takže my robíme všetko pre to, aby sme sa uchádzali 

o to v prvom kole, lebo posledná skúsenosť je taká, že výzva výjde a je zhruba alokácia na 

úrovni desiatich percent objem podaných žiadostí. Čiže 90 % tých uchádzačov, ktorí podajú 

žiadosti, nemá byť ako uspokojená, lebo tam tie peniaze nie sú, sú tam malé alokácie. Čiže tí 

konzultanti, s ktorým to robíme, hovoria, že nečakajte na žiadne druhé, tretie kolo, robte to 

teraz lebo potom to je pase. Tak budeme sa snažiť sa tam nejako dostať a nejako si pomôcť, 

ak sa to podarí. Toto uznesenie je povinná vec preto, aby sa tá žiadosť mohla podať.  

 

O 15:32 odchod poslankyne Valachovičovej z rokovania. 
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U z n e s e n i e   č. 120/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

a) schvaľuje  

 

- predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok pre projekt s názvom „Modernizácia 

Základnej školy Jána Zemana v meste Nová Baňa“ v rámci Výzvy na predkladanie žiadostí o 

nenávratný finančný príspevok na rekonštrukciu a modernizáciu základných škôl, kód výzvy 

PSK-MIRRI-003-2023-DV-EFRR, ktorú vyhlásilo Ministerstvo investícií, regionálneho 

rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky, 

 

- zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci, 

 

- zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu 

s názvom „Modernizácia Základnej školy Jána Zemana v meste Nová Baňa“, realizovaného v 

rámci výzvy PSK-MIRRI-003-2023-DV-EFRR, ktorého ciele sú v súlade s platným 

územným plánom mesta a platným programom rozvoja mesta, v maximálnej výške 45 000,00 

Eur,  

 

- zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta. 

 
 

Hlasovanie č. 11: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

 

10. Vyradenie majetku Technických služieb mesta Nová Baňa 

 

Predkladateľom daného bodu je riaditeľka TS Ing. Lucia Beťková, MBA a spracovateľkou 

bodu Ing. Lucia Beťková, MBA. K danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

V zmysle platných Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta podávame návrh na 

vyradenie hnuteľného majetku mesta a to z nasledovného dôvodu: 

Uvedené nákladné vozidlá boli zakúpené v rokoch 1989 a 1991 pre potreby Technických 

služieb mesta Nová Baňa. Počas ich fungovania bolo do opráv investované a vozidlá boli 

udržované v dobrom technickom stave. Vzhľadom na ich vek a opotrebenie uvedené vozidlá 

nespĺňajú požadované parametre STK a Emisnej kontroly. Na základe nesplnenia týchto 

parametrov nebola predĺžená STK a EK vozidlu Liaz ZC 638AF dňa 6.6.2023 a následne bolo 

vozidlo dočasne vyradené z Evidencie vozidiel.  
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Nákladné vozidlo Liaz ZC639AF má platnú STK a EK do 17.4.2024, pričom jej technický 

stav je nevyhovujúci a vyžaduje si finančné prostriedky napr. na výmenu servoriadenia, 

opravu nadstavby (ramien) a ďalšie opravy.  

Osobnému automobilu KIA Ceed skončila platnosť STK a EK dňa 3.8.2023 a následne bolo 

dočasne vyradené z Evidencie vozidiel.  

Technický stav vozidiel nie je vyhovujúci a preto ich navrhujeme na vyradenie z majetku 

Technických služieb mesta Nová Baňa. Vozidlá buď budú použité na náhradné diely 

a zostatok bude zošrotovaný alebo bude ponúknutý na odpredaj ako celok.  

 

Primátor - tá technika postupne dosluhuje. Inak je to už veterán a jeden z nich ten 89 rok 

výroby, myslím, že aj nejaký veterán klub sa potešil, že je taký starý, tým pádom by ho aj 

možno chceli oni ako do toho nejakého toho renovovania. Možno budú sa oňho uchádzať, ako 

to ja neviem, ale sú to veteráni, no tak nech idú radšej na výstavu veteránov ako na cesty. 

Ale kto by chcel Kiu vyradenú po polícii a potom po technických službách, čiže už voľačo má 

za sebou, tak môže skúsiť šťastie. A možno sa taký nájde, čo si ju ešte opraví a bude mu na 

niečo slúžiť, lebo ona by mala odbočiť aj niekedy, chce sa jej ísť rovno a všelijaké ďalšie 

finty ešte má v sebe. Takže to neviem, akú má cenu, ale netreba riskovať pri týchto starých 

strojoch nejaké zdravie toho šoféra. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 121/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

schvaľuje 

a) vyradenie hnuteľného majetku mesta v správe Technických služieb mesta Nová Baňa 

nákladné vozidlo LIAZ, rok výroby 3/1991, ŠPZ ZC638AF, kategória N3, 

 

b) vyradenie hnuteľného majetku mesta v správe Technických služieb mesta Nová Baňa 

nákladné vozidlo LIAZ, rok výroby 7/1989, ŠPZ ZC639AF, kategória N3,  

 

c) vyradenie hnuteľného majetku mesta v správe Technických služieb mesta Nová Baňa 

osobný automobil KIA Ceed, rok výroby 2007, ŠPZ ZC771BE, kategória M1.  

 
 

Hlasovanie č. 12: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

 

11. Majetkové veci 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Dáša Zigová, referentka OVŽPaSM. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 
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1. prevod pozemku Andrej Štrba 

 

 

Dôvodová správa 

 

Mestské zastupiteľstvo schválilo na svojom zasadnutí dňa 05.04.2023 uznesením č. 41/2023 

spôsob prevodu časti mestského pozemku, podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona                                    

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa uvedeného v návrhu na uznesenie. Komisia ÚPŽPaM po prerokovaní žiadosti 

odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť prevod  pozemku podľa § 9a, ods. 8 písm. e) 

zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, v kúpnej cene vo výške všeobecnej hodnoty majetku + 30 % naviac 

z ceny všeobecnej hodnoty majetku v prospech žiadateľa. 

 

U z n e s e n i e   č. 122/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

prevod nehnuteľnosti podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

pozemok C KN parc. č. 4942/6 – zastavaná plocha o celkovej výmere 48 m
2
 vytvorený 

z pozemku E KN parc. č. 4536/1 – trvalý trávny porast o celkovej výmere 3.454 m
2
  vedeného 

Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym na LV č. 3853, v k.ú. Nová Baňa ako 

vlastníctvo mesta Nová Baňa geometrickým plánom č. 10935479-13/22, vypracovaným dňa 

02.05.2023 geodetom Viliamom Struhárom, Bernolákova 27, 968 01  Nová Baňa, overeným 

dňa 04.05.2023, pod číslom G1 - 220/2023;               

 v prospech:  

Andrej Štrba, rod. Štrba, Štúrova 790/13, 968 01 Nová Baňa; 

z dôvodu že na predmetnej časti pozemku si chce žiadateľ zabezpečiť parkovanie áut pri 

hospodárskej budove. Žiadateľ vidí potenciálne nebezpečenstvo poškodenia áut parkovaných 

pri jeho nehnuteľnostiach evidovaných na LV č. 8056 z dôvodu, že v poslednom období sa 

zvýšila premávka na Záhrbskej ulici (nákladné autá, zvoz sena, dreva, atď.) Parkovanie 

žiadateľa na jeho pozemkoch nie je možné kvôli povahe terénu; 

v kúpnej cene minimálne vo výške všeobecnej hodnoty majetku + 30 % naviac z ceny 

všeobecnej hodnoty majetku. Znaleckým posudkom č. 94/2023 vypracovaným dňa 

17.07.2023 znalcom Ing. Miroslavom Hricom, Slaská 210, 965 04  Žiar nad Hronom bola 

stanovená všeobecná hodnota majetku po 11,98 eur/m
2
. Za celkovú výmeru 48 m

2
 predstavuje 

kúpna cena čiastku celkovo 747,55 eur (slovom: sedemstoštyridsaťsedem eur a päťdesiatpäť 

centov) s ktorou bude zároveň na úhradu v kúpnej zmluve vyčíslená úhrada nákladov 

vzniknutých mestu za stanovenie všeobecnej hodnoty pozemku vo výške 150,00 eur.  

 

Hlasovanie č. 13: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 
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nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

Primátor - týchto 8 je na 3/5 minimum. Čiže ak by niekto chcel ísť von a sú tu návrhy na 3 

pätiny, tak de facto to nebude môcť byť ďalej vyriešené, tak to treba brať na zreteľ 

 

 

2. prevod časti pozemkov Lenčovci 

 

Návrh na uznesenie: 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

s c h v a ľ u j e 

 

prevod nehnuteľností podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

pozemky vytvorené z pozemku  E KN parc. č. 728/1 – trvalý trávny porast o celkovej výmere 

142 m
2
, vedeného Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym                         na 

LV č. 6123, v  k. ú. Nová Baňa ako vlastníctvo mesta Nová Baňa: 
 C KN parc. č. 186/2 – zastavaná plocha o výmere 257 m

2
 vytvorený dielom „6“ 

o výmere 34 m
2
, 

 

 C KN parc. č. 186/3 – zastavaná plocha o výmere 218 m
2
 vytvorený dielom „7“ 

o výmere 38 m
2
 geometrickým plánom č. 10935479-275/22 vypracovaným dňa 15.11.2022, 

geodetom Viliamom Struhárom, Bernolákova 27, 968 01  Nová Baňa, overeným dňa 

29.11.2022,  pod číslom G1 - 618/2022;
 

 

v prospech:  

Peter Lenč, rod. Lenč a Ing. Darina Lenčová, rod. Krovinová trvalé bydlisko Pod Zvoničkou 

1940/12, 968 01 Nová Baňa; 

 

z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania pozemku, na ktorom sa z časti nachádza 

novostavba garáží. Mesto Nová Baňa uzatvorilo s budúcimi kupujúcimi –                             

Petrom Lenčom a Ing. Darinou Lenčovou Zmluvu o budúcej kúpnej zmluve na predaj 

nehnuteľnosti č. 4/2019 dňa 16.8.2019 v zmysle uznesenia č. 117/2019 zo dňa 17.6.2019. 

Zmluva o budúcej kúpnej zmluve na predaj nehnuteľnosti č. 4/2019 sa uzatvorila za účelom 

scelenia pozemkov nakoľko je časť mestského pozemku priľahlá s nehnuteľnosťami 

evidovanými Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 5675 vo 

vlastníctve budúcich kupujúcich,  na ktorých plánovali výstavbu parkovacích miest, prípadne 

garáží. Mesto Nová Baňa sa na základe uzatvorenej Zmluvy o budúcej kúpnej zmluve na 

predaj nehnuteľnosti č. 4/2019 zaviazalo odpredať predmetnú časť mestského pozemku do 3 

mesiacov po predložení právoplatného stavebného povolenia na výstavbu parkovacích miest 

prípadne garáží a geometrického plánu so zameraním časti pozemku E KN parc. č. 728/1. 

Budúci kupujúci predložili mestu Nová Baňa Rozhodnutie o dodatočnom povolení stavby 

"Novostavba 24 garáží", Prot. č.: VŽPSM-2021/01164/08330-2023, DSP – 24/2023 zo dňa 

12.6.2023 a geometrický plán č. 10935479-275/22 vypracovaným dňa 15.11.2022, geodetom 

Viliamom Struhárom, Bernolákova 27, 968 01  Nová Baňa, overeným dňa 29.11.2022,  pod 

číslom G1 - 618/2022; 
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v kúpnej cene dohodou po 100,00 eur/m
2
 čo za výmeru 72 m

2
 predstavuje čiastku                        

7.200,00 eur  (slovom: sedemtisícdvesto eur) nakoľko žiadatelia konali v rozpore                           

s uzatvorenou Zmluvou o budúcej kúpnej zmluve na predaj nehnuteľnosti č. 4/2019               

zo dňa 16.8.2019. Znaleckým posudkom č. 73/2023 vypracovaným dňa 17.08.2023 znalcom                             

Ing. Imrichom Lasabom, Hlavná 314/118, 966 53  Hronský Beňadik bola stanovená 

všeobecná hodnota majetku po 15,73 eur/m
2
. 

 

Dôvodová správa 

 

Mestské zastupiteľstvo schválilo na svojom zasadnutí dňa 02.08.2023 uznesením č. 111/2023 

spôsob prevodu časti mestského pozemku, podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona                                    

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa uvedeného v návrhu na uznesenie. Komisia ÚPŽPaM po prerokovaní žiadosti 

odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť prevod  časti pozemku podľa § 9a, ods. 8 písm. 

e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, v kúpnej cene vo výške všeobecnej hodnoty majetku + 30 % naviac 

z ceny všeobecnej hodnoty majetku v prospech žiadateľov. 

 

Dáša Zigová - chcem sa vám ospravedlniť za chybný text, ktorý je uvedený v dôvodovej 

správe, ale v návrhu na uznesenie je teda správny text. Čo sa týka ceny, tam som nesprávne 

uviedla odporučenie komisie. 

 

Primátor - ďakujem, nech sa páči k tomuto bodu diskusia aj v súvislosti s tým, čo sme počuli 

v rámci interpelácie občanov, ak teda máte. 

 

Poslanec Medveď - ja by som navrhoval to, čo pán Lenč hovoril v podstate, aby to nešlo, išlo 

osobitným zreteľom. Myslím si, že by to malo byť správne, ale neviem aký postoj dala 

komisia vlastne, lebo je tam aj to aj to. 

 

Dáša Zigová - to vravím, že sa ospravedlňujem, lebo som chybne napísala v dôvodovej 

správe, ale v návrhu je správne uvedené to, čo odporúča komisia. Čiže komisia sa zhodla na 

tých 100 EUR za meter štvorcový, nakoľko nebola dodržaná zmluva o budúcej kúpnej 

zmluve. Časť mestského pozemku bola zabratá kvázi čiernou stavbou. 

 

Poslanec Žňava - ja som sa chcel len opýtať, že kde bola vlastne porušená tá zmluva, ale tak 

už ste na to odpovedali. 

 

Primátor - ja by som mal otázku, neviem teraz, pán Lenč bol na komisii majetku územného 

plánu nejakým spôsobom ak by teda vedel alebo chcel dať doplňujúce informácie, bol fyzicky 

prítomný, prizvaný? 

 

Dáša Zigová - raz bol. Neboli ste ani raz? Podľa mňa ste boli raz. 

 

Peter Lenč - ani neviem, že bola komisia. 

 

Poslanec Tužinský - ale bol si Peťo, bol si na komisii.  

 

Dáša Zigová - podľa mňa raz ste raz bol. A potom druhýkrát v lete už ste boli na dovolenke. 

 

Poslanec Tužinský - toto je zastupiteľstvo, ale hore na mestskom úrade. Komisia bola na 

mestskom úrade. 
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Dáša Zigová - podľa mňa na komisii ste boli. Len na tej v lete, čo bola, ja som vás prizývala, 

lebo ste chceli byť, ale ste boli na dovolenke v tom termíne. My sme mali 3. júla a to ste boli 

na dovolenke, ale som vás volala aj vtedy. A raz ste boli určite.  

 

Primátor - keď bol, to je dobre, ale ja teda by som povedal takto, právnička je PN. My sme 

mali aj návštevu aj teda normálne objednanú ako teda konzultáciu. Pán Lenč prišiel aj so 

starou mamou, o ktorej teda pozemku sa tu bavíme a rokovali a hovorili o tom s právničkou. 

Tieto nejaké hriechy z minulosti, ja neviem, to bol ešte socializmus, keď sa tam niečo menilo. 

Tie pozemky sa teda snažili nejako vysvetliť a ja neviem, ak niekto kupuje niečo, čo bolo jeho 

a nejaké papiere o tom sú, tak ja si myslím, že by to mohlo byť aj za ten znalecký posudok a 

nemuseli by sme tu aplikovať nejaké teda postihy, aj keď teda tá stavba už je dneska v závere 

a už sa to všetko dá do poriadku. Tak sami sme sa borili s tým, že sa začala, prebiehala, keď 

ešte nebolo všetko tiež v súvislosti s tou stavbou vo vzťahu k stavebnému úradu tak, ako by 

malo byť, tak neviem. Ja osobne rozumiem, že nejaké peniaze sú väčšie 100 eur ako 

15+30 %. Dobre hovorím? Pani kontrolórka sa hlási, tak dám jej slovo.  

 

Hlavná kontrolórka - ja len využijem hlas poradný a v rámci procesu, keď je raz zverejnená 

osobitný zreteľ kúpna suma na cenu 100 EUR, tak musí sa hlasovať o tejto sume. Keby ste sa 

vy ako poslanci zhodli, že chcete ísť tou znalecký posudok + 30 %, to sa musí stiahnuť, musí 

sa odznova nahodiť osobitný zreteľ na stránku s tou novou sumou, lebo je možné, že sa môže 

niekto prihlásiť aj druhý, o tom je ten osobitný zreteľ. A potom sa na základe toho môže 

hlasovať opätovne s tou novou zverejnenou sumou na ďalšom zastupiteľstve. Nemôže byť 

zverejnené kúpna cenu 100 EUR a tu si dohodnúť menšiu. To neexistuje pri osobitnom 

zreteli, len v rámci zákona, aby sme boli v poriadku. 

 

Primátor - to je veľmi dobrý koment. Ďakujem za to. Určite by to mohol byť 

komplikovanejšie, keby ste nám to neporadili.  

 

Poslanec Tužinský - to je vlastne vec, čo som chcel povedať aj ja, resp. časť toho, čo 

povedala pani kontrolórka, že teda sa môžeme baviť o tom, že ten materiál stiahneme alebo 

teda nebudeme o ňom hlasovať, keď tam bolo zverejnený tých 100 EUR. Tých 100 eur 

vlastne komisia posudzovala aktuálnu situáciu alebo to, čo nastalo a na základe toho navrhla 

tých 100 EUR, tak ako niekoľkokrát aj v minulosti. Neposudzovala tie materiály, ktoré Peter 

Lenč priniesol, ani som ich teda nevidel, iba mi hovoril o nich. Takže možno do budúceho 

zastupiteľstva by bolo dobré, keby sa na to pozrela právnička a dala k tomu tiež nejaké 

stanovisko a na budúcom zastupiteľstve alebo resp. po nejakej odbornej analýze alebo na 

základe toho, čo napíše aj právnička, sa možno baviť, že potom tu niekto navrhne z poslancov 

nejakú inú sumu, ktorú bude investor alebo Peter Lenč akceptovať a základe toho môžme 

hlasovať. Ale keďže bolo zverejnený tých 100 EUR, tak jediné, čo teraz môžme, ak sa na tom 

zhodneme, tak materiál môže byť stiahnutý. 

 

Primátor - je to tak. Ja sa tiež prikláňam k tomu, že asi teda to nebudeme teraz vedieť 

uzatvoriť, takže to sťahujem, hej? Ako sme to predkladali, tak to môžme stiahnuť my ako 

predkladateľ a vrátime sa k tomu v októbri. Dovtedy to vyjasníme. Predpokladám, že možno 

aj bude nejaká majetková komisia, aj keď tam ešte niečo aj so stanoviskom právnika 

dostanete, tak sa o tom ako budete vedieť s tým vysporiadať. 

 

Poslanec Tužinský - ja len ešte pripomeniem, že komisia má poradný hlas. Momentálne trvá 

na tom stanovisku, čo dala, lebo preskúmala tie aktuálne veci alebo čo sú platné. Pokiaľ 

právnička dá nejakú analýzu alebo nejako poradí, tak samozrejme komisia vie potom zaujať 

nejaké stanovisko. 
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Primátor - ďakujem, chápem to a aj to teda ako pripravíme. Sťahujeme tento bod, 

nasledujúci bod, nech sa páči. 

 

Bod bol stiahnutý. 

 

3. zrušenie uznesenia č.24/2023 

 

Dôvodová správa 

 

Návrh na zrušenie prijatého uznesenia č. 24/2023 zo dňa 21.02.2023 sa Mestskému 

zastupiteľstvu mesta Nová Baňa predkladá z dôvodu, že spoločnosť SSD, a.s. obdržala 

námietky k naprojektovanej trase stavby „14376 - Nová Baňa – Stará Huta – Rozšírenie 

a rekonštrukcia NNS“, ktorá musela byť v zmysle doručených námietok prepracovaná.   

Mesto Nová Baňa obdržalo dňa 16.08.2023 od spoločnosti SSD, a.s. novú žiadosť 

o uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena spolu s novou 

projektovou dokumentáciou stavby „14376 - Nová Baňa – Stará Huta – Rozšírenie 

a rekonštrukcia NNS“. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 123/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

ruší 

 

uznesenie č. 24/2023 Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa zo dňa 21.02.2023, ktorým 

bolo schválené uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena, ktoré 

spočívalo v tom, že Mesto Nová Baňa ako vlastník a ako budúci povinný z vecného bremena 

bude trpieť v pozemku: 

 E KN parc.  č. 3878/19 – ostatná plocha o celkovej výmere 936 m
2
, v rozsahu VB 

cca 5 m
2
, vedenom Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym                                                   

na LV č. 6123 v k.ú. Nová Baňa, ako vlastníctvo mesta Nová Baňa, 

umiestnenie elektroenergetického zariadenia, jeho prevádzku – vykonávanie povolenej 

činnosti (distribúcia elektriny) a prístup k nemu v zmysle zákona č. 251/2012 Z.z.                           

o energetike. 

 
 

Hlasovanie č. 14: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 
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4. uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve SSD 

 

 

Dôvodová správa 

 

Spoločnosť SSD a.s., predložila mestu Nová Baňa žiadosť o vyjadrenie sa                                               

k zriadeniu vecného bremena k plánovanej realizácii stavby: „14376 - Nová Baňa –                       

Stará Huta – Rozšírenie a rekonštrukcia NNS“. Stavba bude časťou realizovaná                                 

na pozemkoch mesta špecifikovaných v návrhu na uznesenie v rozsahu podľa projektovej 

dokumentácie vypracovanej spoločnosťou SSD, a.s.. Komisia ÚPŽPaM po prerokovaní 

žiadosti odporúča Mestskému zastupiteľstvu mesta Nová Baňa schváliť uzatvorenie zmluvy 

o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena, na základe ktorej môže spoločnosť realizovať 

predmetnú stavbu.  

 

U z n e s e n i e   č. 124/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena, ktoré spočíva v tom, že 

Mesto Nová Baňa ako vlastník a ako budúci povinný z vecného bremena bude trpieť 

v pozemkoch: 

 E KN parc.  č. 3878/19 – ostatná plocha o celkovej výmere 936 m
2
, v rozsahu VB 

cca 204 m
2
, vedenom Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym                                                   

na LV č. 6123 v k.ú. Nová Baňa, ako vlastníctvo mesta Nová Baňa, 

 E KN parc.  č. 5284/3 – ostatná plocha o celkovej výmere 92 m
2
, v rozsahu VB cca 

4 m
2
, vedenom Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym                                                   

na LV č. 6123 v k.ú. Nová Baňa, ako vlastníctvo mesta Nová Baňa, 

 E KN parc.  č. 3931/101 – lesný pozemok o celkovej výmere 491 m
2
, v rozsahu VB 

cca 95 m
2
, vedenom Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym                                                   

na LV č. 3853 v k.ú. Nová Baňa, ako vlastníctvo mesta Nová Baňa, 

umiestnenie elektroenergetického zariadenia, jeho prevádzku – vykonávanie povolenej 

činnosti (distribúcia elektriny) a prístup k nemu v zmysle zákona č. 251/2012 Z.z.                           

o energetike; 

 

v prospech: Stredoslovenská distribučná, a. s., Pri Rajčianke 2927/8, 010 47 Žilina,   IČO: 

36 442 151, ako budúceho oprávneného z vecného bremena; 

na dobu neurčitú;  

za jednorazovú odplatu za zriadenie vecného bremena stanovenú vypracovaným znaleckým 

posudkom (ktorý bude vypracovaný na  náklady oprávneného z VB); 

za účelom realizácie stavby „14376 - Nová Baňa – Stará Huta – Rozšírenie a rekonštrukcia 

NNS“. 

Zmluva o zriadení vecného bremena bude uzatvorená podľa porealizačného geometrického 

plánu po predchádzajúcom schválení mestským zastupiteľstvom. 

 

 

Hlasovanie č. 15: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 
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za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

5. zrušenie uznesenia 221/2022 

 

Dôvodová správa 

 

Návrh na zrušenie prijatého uznesenia č. 221/2022 zo dňa 14.12.2022 sa Mestskému 

zastupiteľstvu mesta Nová Baňa predkladá z dôvodu, že uznesením č. 68/2023                                      

zo dňa 17.05.2023 schválilo Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa odplatný                  

(s finančným vyrovnaním, dohodou po 100,00 eur/m
2 

čo
 
za výmeru 5 m

2
 predstavuje čiastku 

celkovo vo výške 500,00 eur) spôsob prevodu a prevod zámenou nehnuteľností medzi 

mestom Nová Baňa a Jánom Katinom. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 125/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

ruší  

 

uznesenie č. 221/2022 Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa zo dňa 14.12.2022, 

ktorým bol schválený  spôsob prevodu nehnuteľnosti podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona č. 

138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa o ktorom mestské zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

časť pozemku E KN parc. č. 5152/111 – ostatná plocha o celkovej výmere 5.822 m
2
 v rozsahu 

cca 10 m
2
 vedeného Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 6123 

ako vlastníctvo mesta Nová Baňa, v lokalite  ul. Vršky, 

 

v prospech: 

Ján Katina, Vršky 1012/23, 968 01  Nová Baňa. 

 
 

Hlasovanie č. 16: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 7 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 1 (Jozef Spurný) 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

Primátor - za 7, proti 0, zdržal sa 1. To je okej, hej? Nie je osobitným zreteľom, to vlastne 

stiahol, hej? Nadpolovičná väčšina je ok. Dobre. On to teda chcel, všetko sa spravilo, keď to 
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už mal mať, tak to Nechce. Takže sme to tu trikrát prežúvali a nakoniec to rušíme, tak čo vám 

poviem?  

 

6. zrušenie uznesenia 68/2023 

 

Dôvodová správa 

 

Návrh na zrušenie prijatého uznesenia č. 68/2023 zo dňa 17.05.2023 sa Mestskému 

zastupiteľstvu mesta Nová Baňa predkladá z dôvodu, že žiadateľ pán Katina požiadal mesto 

Nová Baňa o zrušenie žiadosti  - nesúhlasí s finančným vyrovnaním, dohodou                                        

po 100,00 eur/m
2 

čo
 
za výmeru 5 m

2
 predstavuje čiastku celkovo vo výške 500,00 eur.  

 

U z n e s e n i e   č. 126/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

ruší  

 

uznesenie č. 68/2023 Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa zo dňa 17.05.2023, ktorým 

bol schválený  spôsob prevodu nehnuteľností a prevod zámenou nehnuteľností  podľa § 9a, 

ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa o ktorom mestské zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 

väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

 Pozemok C KN parc. č. 789/1 – zastavaná plocha  o celkovej výmere 432 m
2
  

vytvorený:  

- dielom „14“ o výmere 1 m
2 

z pozemku C KN parc. č.  787/1 – zastavaná plocha o celkovej 

výmere 396 m
2
 vedeného Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym na LV č. 386, 

v k.ú. Nová Baňa,    

- dielom „18“ o výmere 2 m
2
   

- a dielom „19“ o výmere 5 m
2
  z pozemku C KN parc. č.  788 – trvalý trávny porast 

o celkovej výmere 496 m
2
 vedeného Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym na 

LV č. 386, v k.ú. Nová Baňa,   

- dielom „21“ o výmere 13 m
2 

z pozemku E KN parc. č.  1235 – záhrada o celkovej výmere 

13 m
2
 vedeného Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym na LV č. 6521, v k.ú. 

Nová Baňa,    

geometrickým plánom č. 53518560-101/2022 vypracovaným dňa 23.01.2023, geodetom 

Jurajom Peniažkom - Geodet, Hrádza 526/49, 968 01  Nová Baňa, overeným  dňa 01.02.2023 

pod číslom: G1 - 50/2023 ako vlastníctvo Jána Katinu, rod. Katina, Vršky 1012/23, 968 01  

Nová Baňa,  

 

s finančným vyrovnaním, dohodou po 100,00 eur/m
2 

čo
 
za výmeru 5 m

2
 predstavuje čiastku 

celkovo vo výške 500,00 eur (slovom: päťsto eur), 

 

v prospech: 

Ján Katina, Vršky 1012/23, 968 01  Nová Baňa. 

 

 

Hlasovanie č. 17: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 
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prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

7. spôsob prevodu časti pozemku Erika Mesiariková 

 

Dôvodová správa 

 

Žiadateľka požiadala mesto Nová Baňa o odkúpenie časti pozemku E KN parc. č. 5356 

v rozsahu cca 100 m
2
 z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania časti pozemku.                       

Pozemok E KN parc. č. 5356 v minulosti slúžil ako vodný náhon na mlyn a už veľa rokov 

neslúži danému účelu. Objekt aj s k nemu patriacim pozemkom bol odpredaný právnemu 

predchodcovi žiadateľky. Pozemok je nevhodného tvaru, jeho hranice sú v teréne 

neidentifikovateľné, požadovaná časť tohto pozemku nevhodne rozdeľuje pozemky                     

C KN parc. č. 5025/2 a C KN parc. č. 5025/3 vedené Okresným úradom v Žarnovici, 

odborom katastrálnym na LV č. 5786 vo vlastníctve žiadateľky. 

Komisia ÚPŽPaM žiadosť o odkúpenie uvedenej časti mestského pozemku prerokovala 

a odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť spôsob prevodu časti mestského pozemku 

podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 

predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa uvedeného v návrhu na uznesenie.                       

Na základe prijatého uznesenia bude časť mestského pozemku geometricky zameraná                      

a odpredaná minimálne v Komisiou ÚPŽPaM navrhnutej minimálnej kúpnej cene, prípadne 

vo výške všeobecnej hodnoty majetku podľa vypracovaného znaleckého posudku                                       

+ 30 % naviac z ceny všeobecnej hodnoty majetku (ak bude táto kúpna cena vyššia                           

ako Komisiou ÚPŽPaM navrhnutá min. kúpna cena).  

 

 

U z n e s e n i e   č. 127/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

spôsob prevodu nehnuteľnosti podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

časti pozemku E KN parc. č. 5356 – vodná plocha o celkovej výmere 157 m
2 

v rozsahu cca 

100 m
2
 (časť C KN parc. č. 5025/1 - ZPaN, bez LV) vedeného Okresným úradom 

v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 6123, v k.ú. Nová Baňa, v lokalite Stará Huta, 

 

v prospech: 

Erika Mesiariková, Stará Huta 5005, 968 01  Nová Baňa, 

 

z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania časti pozemku. Pozemok E KN parc. č. 5356 

v minulosti slúžil ako vodný náhon na mlyn a už veľa rokov neslúži danému účelu. Objekt aj 

s k nemu patriacim pozemkom bol odpredaný právnemu predchodcovi žiadateľky. Pozemok 
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je nevhodného tvaru, jeho hranice sú v teréne neidentifikovateľné, požadovaná časť tohto 

pozemku nevhodne rozdeľuje pozemky C KN parc. č. 5025/2 a C KN parc. č. 5025/3 vedené 

Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 5786 vo vlastníctve 

žiadateľky. 

 

Hlasovanie č. 18: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

8. spôsob prevodu časti pozemku Miroslav Prokeš 

 

 

Dôvodová správa 

 

Žiadateľ požiadal mesto Nová Baňa o odkúpenie časti pozemku E KN parc. č. 5356 v rozsahu 

cca 60 m
2
 z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania časti pozemku.                                        

Pozemok E KN parc. č. 5356 v minulosti slúžil ako vodný náhon na mlyn, už veľa rokov 

neslúži danému účelu a bol predchádzajúcimi vlastníkmi žiadateľom odkúpených pozemkov 

užívaný ako ich súčasť. Pozemok je nevhodného tvaru, jeho hranice sú v teréne 

neidentifikovateľné, požadovaná časť tohto pozemku nevhodne rozdeľuje pozemky                                  

C KN parc. č. 5026/2, C KN parc. č. 5030 a E KN parc. č. 3861 vedené Okresným úradom 

v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 9619 vo vlastníctve žiadateľa. 

Komisia ÚPŽPaM žiadosť o odkúpenie uvedenej časti mestského pozemku prerokovala 

a odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť spôsob prevodu časti mestského pozemku 

podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 

predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa uvedeného v návrhu na uznesenie.                          

Na základe prijatého uznesenia bude časť mestského pozemku geometricky zameraná 

a odpredaná minimálne v Komisiou ÚPŽPaM navrhnutej minimálnej kúpnej cene, prípadne 

vo výške všeobecnej hodnoty majetku podľa vypracovaného znaleckého posudku + 30 % 

naviac z ceny všeobecnej hodnoty majetku (ak bude táto kúpna cena vyššia ako Komisiou 

ÚPŽPaM navrhnutá min. kúpna cena).  

 

U z n e s e n i e   č. 128/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

spôsob prevodu nehnuteľnosti podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

časti pozemku E KN parc. č. 5356 – vodná plocha o celkovej výmere 157 m
2 

v rozsahu cca 60 

m
2 

(časť C KN parc. č. 5025/1 - ZPaN, bez LV) vedeného Okresným úradom v Žarnovici, 

odborom katastrálnym na LV č. 6123 k.ú. Nová Baňa, v lokalite Stará Huta, 
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v prospech: 

Miroslav Prokeš, Gaštanová 3080/18, 010 07  Žilina, 

 

z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania časti pozemku. Pozemok E KN parc. č. 5356 

v minulosti slúžil ako vodný náhon na mlyn, už veľa rokov neslúži danému účelu a bol 

predchádzajúcimi vlastníkmi žiadateľom odkúpených pozemkov užívaný ako ich súčasť. 

Pozemok je nevhodného tvaru, jeho hranice sú v teréne neidentifikovateľné, požadovaná časť 

tohto pozemku nevhodne rozdeľuje pozemky C KN parc. č. 5026/2, C KN parc. č. 5030 a E 

KN parc. č. 3861 vedené Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 

9619 vo vlastníctve žiadateľa. 

 

Hlasovanie č. 19: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

 

 

12. Interpelácie poslancov, riaditeľov organizácií a školských zariadení 

Poslankyňa Bradiaková - ja som za občanov Novej Bane, ktorí ma oslovili. By som 

poprosili kolegu, keby to dal na plátno. Je to rušenie pokoja nedeľného. Ide o to, že proste v 

nedeľu, hlavne teda chatári. Tak nemáme pokoj nielen na Štáloch. Poslali mi takúto dopravnú 

značku, kde teda by boli veľmi radi, keby bola vyrobená a možno nie len jedna. A v rámci 

takého kľudu nedeľného, kde skutočne už teraz na Štáloch počuť veľmi často vrčanie týchto 

strojov. Že či by to bolo možné, vyrobiť niekoľko takýchto značiek, prípadne aspoň jednu. 

Máme to zo Záhorskej Bystrice. Tam majú takúto značku pred vstupom do obce umiestnenú. 

Primátor - ja teda myslím, že takúto značku asi oficiálne nepoznám, ale aspoň si myslím. Ale 

teda ak to tam niekto dal, tak to tam je aj v možnom čísle, že prosíme, nerušte. Čiže to je taká 

výzva nejaká samosprávy. Ale neviem, či má Vlado doplníš nejako, takú výzvu vieme dať aj 

do značkovej podoby? 

Poslanec Lalka - mi to trošku pripadá ako umelecká tvorba. Ale tak je to dané v zákone, sú 

určité veci, nočný kľud atď. A toto je možnože nejaké hovorím, tvorba, upovedomenie tých 

ľudí, ale upozorniť tých ľudí vizuálom, aby teda na to pamätali, že nejakú oporu inú to asi 

nemá. 

Primátor - ani nejaký postih asi neni iný okrem toho, že mestská polícia, ale môžeš ma pán 

náčelník ty doplniť, lebo ja viem, že Občiansky zákonník ukladá nejaké pravidlá 

spolunažívania, tak ty nás lepšie zorientuješ a tam sa dá na konkrétny podnet potom dať aj 

konkrétna sankcia. Nech sa páči. 

Náčelník MsP - samozrejme, ako ste to hovorili obidvaja. V podstate zákonník myslím iba na 

nočný kľud, to je od 22 do 6 hodiny. Dovtedy ukladá nejaké povinnosti vo vzťahu k susedom, 
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na nejaké občianske práva, na Občiansky zákonník. A jednoznačne do 22 hodiny nedá sa 

vložiť nejaký zákaz niekomu, aby nevrčal alebo nejazdil nejako hlasnejšie alebo čokoľvek 

iné. A presne ako povedal tu Vladko, to je len taká nejaká recesia niekoho, že takto nejako 

dal, aby niekto, kto niečo také robí, aby sa zamyslel nad sebou, to je celé. 

Poslankyňa Bradiaková - to nie je jazdenie, to sú motorové píly, kosačky, traktory atď. 

Poslanec Lalka - ešte by som možnože doplnil, ak môžem. Čo sa týka vymožiteľnosti, tak 

vymožiteľné to jedine vtedy, čo sa týka konania v občianskoprávnom konaní tzn. že vy by ste 

museli dať v podstate podnet. Museli by ste si zavolať znalca, keď už ideme úplne do 

detailov, hej? Nechcem zbytočne zaťažovať nikoho. Museli by ste si zavolať znalca, ktorý by 

ten hluk zmeral. Keby sme chceli už na súd a ten by musel v podstate stanoviť, že je to 

nadmerný hluk a potom by ste to na tom súde v podstate museli ale vyhrať. Ale ako značka, 

to upozornenie, myslím si, že to môže mať nejaký úspech. Neviem. 

Primátor - ja si myslím, že to ako podnet zoberieme do tej formy, že tam niečo dáme, 

vyrobíme to tak, aby to oslovilo nejakých ľudí, aby sa nad tým zamysleli. A ja neviem, či 

pekné alebo menej pekné slovo potom zaberie. Ja som teda tam, kde ja bývam, v zásade na 

nejakej tej našej ulici sme vždy vedeli komunikovať tak že, aj trochu vyššie ako na našej ulici, 

sme komunikovali tak, že keď sa niekomu niečo nepáčilo, tak prišiel to tomu druhého 

povedať, že čo sa mu nepáči. A ten druhý sa snažil potom nejak pochopiť aj toho, že prečo sa 

mu to nepáči a viacej menej sme sa nejak vedeli dohodnúť. Ale niektoré veci, ako sa ťažšie 

potom menia a niečo ja musím strpieť a tak. No ale beriem vás. Kohúty kikiríkajú ráno veľmi 

skoro, niekoho to budí, no niekoho nie. A na Štáloch teda tiež asi budú nejaké kohútiky 

kikiríkať viacej, ale toto môžme skúsiť vyriešiť, určite áno. 

Náčelník MsP - ja ak môžem, tak len doplním. V podstate má to dve roviny, tak ako sme tu 

rozprávali. Jedna je to, čo sa porušuje priestupkový zákon, 372 z roku 90, to je ten nočný 

kľud. A druhé je to, čo sa porušuje občiansky zákon. Čiže pri porušení Občianskeho 

zákonníka ako tu vravel Vladko, hluk, svetlo, prach sa musí všetko riešiť civilnoprávanymi 

žalobami na príslušnom súde. 

Primátor - ak máte vedomosť o konkrétnom nejakom chronickom koscovi, tak ja keď sa to 

dozviem, kto to je, tak ja ho pozvem na debatu v rámci povedzme nejakého priateľského 

rozhovoru s náčelníkom polície, so mnou alebo mu dáme sociálny podnik do agendy a môže 

prísť na chatu a už bude pokosené. A nemusí sa trápiť, hej, len si bude pohľad vychutnávať na 

okolie.  

Poslanec Medveď - ja mám otázku na pani riaditeľku ohľadom tej Spodnej ulice, čo sme sa 

dávnejšie bavili. Že či to tam bude realizované. Aj teda, či bude bagrované tam. A možno aj 

tú rampu, lebo nie som si ako celkom istý, či by tam tá rampa mala byť a či by takéto veci sa 

mali riešiť rampou. A že či by takéto ulice sa mali zatvárať a už vôbec nie z mestský peňazí, 

lebo môže sa začať kopiť, že každá pomaly ulička, ktorá bude priechodná, sa bude robiť 

rampou a neviem si to predstaviť, aby to mesto ako platilo.  

Riaditeľka TS - ak môžem odpovedať najprv tú ulicu Spodnú a potom preberieme. Tá ulica 

Spodná je naplánovaná. S obyvateľmi z tej ulice som v kontakte. Vedia, že v krátkej dobe, v 

horizonte dvoch týždňov to bude zrealizované, čo sa týka navozenia frézingu, uvalcovania a 

dania do stavu zjazdného, keďže je tam podložie len v štrkové. A plánuje sa tam a bude 

prebieha ešte výstavba nejakých dvoch, troch rodinných domov. Takže to bude vyriešené v 

krátkej dobe. A k tej rampe by som dala slovo pánovi primátorovi ak môžem. 
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Primátor - tú rampu. Máme tu nejaké komisie pri mestskom zastupiteľstve, oni majú nejakú 

agendu. Dajme tomu, táto ulička je zdedená agenda do tejto novozloženej komisie v tomto 

užšom období. Z tej komisie, ako sa hovorí, komisia má teda poradnú, iniciatívnu a kontrolnú 

funkciu každá jedna, tak vyšlo nejaké uznesenie z komisie, že tak a tak treba robiť, hej. My 

sme rampu zatiaľ neobjednali, lebo ten návrh, ktorý sme dostali, nebol dobrý. Ale dostali sme 

odvolanie proti tomu rozhodnutiu z komisie od pána Bicku. To prišlo písomne. A znova tam 

hovorí o sebe a o tých ďalších občanoch. Čiže ja by som to takto povedal. Poslanci v tom 

volebnom obvode ste traja. Ty si sa jeden z nich ozval, pán poslanec Spurný sa druhý ozval. 

Pán poslanec Pšenák možnože môže byť v tom tiež ako zapojený a môže sa s tým nejak 

zaoberať viac. Ale keď by som len vás dvoch zobral do úvahy, tak mali by ste v tom obvode 

vedieť, čo sa deje a aké sú požiadavky tých obyvateľov, aké sú možnosti mesta, aký je nejaký 

návrh, ktorý bude mať širšiu podporu. Keďže vy dvaja namietate niečo, komisia niečo 

navrhuje. Tak pokiaľ som povedal, že rampa zatiaľ objednaná nebola, ale bolo nejaké 

odvolanie. Ja by som sa asi k tomu teda vrátil ešte. Minimálne by som počkal do doby, pokiaľ 

sa bude riešiť tá prekládka cesty a budeme vedieť, čo bude s tým nejakým projektom 

Althandel. A potom sa nejak ďalej s tým vysporiadame. Ale nechcem tým negovať to, že 

komisia má nejakých odborníkov, lebo mala by mať. A zrovna táto trebárs je taká, že má tých 

odborníkov a oni dajú nejaké stanovisko a opiera sa o stanovisko dopravného inžiniera, hej? 

Čiže až tam bol zákaz vjazdu okrem obsluhy, tak nedať tam rampu a nechať to len tak na 

divoko tiež nie je riešenie? Čiže to sa musíme o tom baviť, že ako sa to vyriešiť tak, aby sa 

tam proste nevláčilo toľko áut alebo neviem čo iné.  

Poslanec Žňava - ja by som k tomu prípadu len chcel povedať, ako predseda dopravnej 

komisie, že znovu je to nejaký ďalší horúci zemiak, ktorý sme zdedili. Je to vec, ktorá sa ťahá 

dlhé roky. Je to skôr o nejakých susedských vzťahoch. Bez ohľadu na to, komisia k tomu 

pristúpila veľmi zodpovedne. Venovala sa tomu bezmála celé leto. Máme tam vypracované 

posudky od dopravných inžinierov, máme tam posudok od ODI. Takisto sa k tomu vyjadrila 

mestská polícia, takisto samozrejme dopravné oddelenie v meste Nová Baňa. A my sme v 

podstate sa opreli o fakty, ktoré nám v danom bode, keď prišli, prišiel prvý podnet od pani 

Hankovej, bol alebo teda tá situácia bola. Čiže nepozerali sme ani do minulosti a nepozerali 

sme ani na nejaké tie vzťahy tých obyvateľov. Čiže nejaké to uznesenie sme prijali a vlastne 

to uznesenie bolo na základe tých odborných odporúčaní, takže neni to nejaké uznesenie, 

ktoré by bolo len tak vymyslené, takže len toľko k tomu. 

Primátor  - ja aj oceňujem ten prístup. Som povedal, že bolo to uchopené správne. V 

podstate to bolo smerované k nejakému finálnemu riešeniu. A ja si myslím, že aj v nejakej 

dobe to finálne riešenie prijmeme na konci dňa. To, že či mesto má nejaké uličky platiť 

plošne alebo teda rampy alebo niečo podobné alebo aj iné veci. My sme jednu chybu spravili 

a ja to priznám, aj moja chyba to je, a to je to, že ulica tá Záhrbská sa volá, tá strmá k tej 

krížovej ceste, nás bude stáť povedzme 50 000 minimálne, máme na to projekt. Ale nie mesto 

ju rozbilo, nie technické služby ju rozbili. Rozbil ju stavebník jeden alebo druhý. Najviac teda 

ju asi rozbil ten, ktorý staval posledne ten dom. Ale ten tvrdí, že on sa na tom podieľal len z 

nejakej časti, že predtým tam bol iný stavebník. Dneska tam ide ďalší dom sa stavať, lebo je 

tam stavebné povolenie vydané. Čiže ja budem iniciovať teda stretnutie poslancov, vás, čo ste 

za tento volebný obvod a občanov a povieme si aj z tých stavebníkov a povieme si, tak ide 

teraz stavať tretí dom, tak nejdeme to upravovať hádam skôr, ak by to potom rozbil zase tou 

stavbu. Keď ten dom dostavia, máme tam v územnom pláne nejaké pozemky, čo s tým ideme 

robiť? Lebo veľa vecí spolu súvisí niekedy na papieri to vyzerá inak, v praxi inak. Ale ja som 

sa dozvedel o tom, že tá cesta je rozbitá, keď bola rozbitá. Keby som sa to dozvedel v prvý 

deň, keď tá cesta sa začína prejazďovať, teda keď tam začnú jazdiť tie veľké autá s nejakým 

niečím. Minimálne z úrovni aj teda mestskej polície, mňa a neviem technických služieb 
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môžem do toho vstúpiť a budem sa snažiť tomu zabrániť. Čiže ja niečo viem, kde som a niečo 

aj neviem, niekto mi to musí povedať. Keď to viem, tak sa potom predtým neskryjem, ale sa 

snaží to riešiť. Čiže keď sú tie problémy kadejaké, také onaké, vy o nich viete, tak nesušte to 

možnože na nasledujúce zastupiteľstvo 2 mesiace, ale dajte to, zavolajte, telefonujte alebo 

neviem čo, aby sme to vedeli hneď za horúca. Teraz nás je, mi tu pani prednostka hovorí, ale 

však ani nič nehlasujeme už hádam. Tak rokovať, diskutovať môžme, už končíme, ako už 

vidíte, že aj sme dali ešte povinne prídete domov a už nevydržíme ani do pol piatej. 

Poslanec Tužinský - ja len jednu vec k tejto problematike a de facto to, čo si povedal v 

druhej polovici, že sa to aktívne riešite to je napr. ten Ílend momentálne. Tam sme 

vyasfaltovali minulý rok tie tri úseky a tie sú momentálne už vlnovité z dôvodu výstavby, čo 

je vlastne ešte aj čierna stavba, to sa dá povedať. Takže ako, to je proste ten problém s cestami 

a s výstavbou tých rodinných domov, proste bude neustále. 

Primátor - viete, od istej doby, od tej Záhrbskej dávame do každého stavebného povolenia 

vyjadrenie technických služieb k tomu, ako má sa v tom stavebnom povolení tade chodiť, 

hej? Lenže tento staviteľ začal robiť všetko, už tam je toľko balvanov. A stavebné povolenie 

nemá, je v priestupku, bude nejaká pokuta, bude zastavenie prác. Ak bude ignorácia 

zastavenia prác, tak to najhoršie už doviezol. Bez toho, že by sme my mohli čokoľvek s tým 

spraviť. To najhoršie už doviezol. A ak sa chcel vyhnúť tomu, aby to najhoršie mohol 

doviesť, tak to spravil veľmi šikovne, pretože nás všetkých dobehol, to najhoršie tam už je a 

my teraz mu zastavíme práce, keď už bude len to lepšie, ľahšie voziť. No tak čo teraz mám na 

to povedať? Ja neviem, ale žijeme tu spolu v tomto meste. Ak si budeme robiť, že ja teba 

dobehnem a ja teba neviem ako okabátim, prekabátim, tak to je divné. No mali by sme nejak 

vedieť spolu fungovať, aby sme nemuseli si robiť sankcie a neviem, čo iné na seba. A ja 

neviem, ako to skončí na tom Ílende konkrétne. Ale viem, ako to skončí na Kalvárskej, že to 

bude stáť mesto peniaze, na Záhrbskej, že to bude stáť mesto peniaze. To viem. A možno to v 

Ílende bude stáť tiež mesto peniaze, keď sa to zvlnené bude musieť opraviť atď. Ja teda sa 

divím týmto umelcom rôznym.  

Poslanec Lalka - ja sa ešte vrátim k tej Kalvárskej. Ja by som bol za to, že nech sa vytvorí, 

nech si mesto vytvorí nejaký systém kontrolný. Predsa však mesto má ako ja zvyknem 

povedať kľúče od miešačky, má stavebný úrad, ktorý vydáva stavebné povolenie. Má mestskú 

políciu, má ostatné v podstate nejaké orgány alebo teda ľudí, ktorí v podstate sú na mestskom 

úrade. A my by sme mali kontrolovať to, že v akom stave je tá cesta. Mali by sme o nej 

vedieť, keď stavebník začne stavať a v akom stave v podstate potom po ukončení a hlavne, 

keď to nestavia mesiac, to sa stavia aj pol rok, aj rok, aj 2 roky, hej? A to isté sa stalo aj hore 

na Kútovskej. Boli tam v podstate čierne stavby, 2 zruby dostali 5.000 EUR pokutu. Stavby v 

hodnote 300 - 400.000 EUR rozbili nám cestu. Potom sme pred cyklistickými pretekmi dávali 

35.000 EUR do cesty. A pokračujeme v tom ďalej. Zase je tu ďalší stavebník, ktorý teda niečo 

spravil a teraz sa vyhovára, to som nespravil ja, to som spravil iba časť, časť spravil ten 

predtým. Teraz príde ďalší, ktorý to teda úplne domrví. A my ako štatisticky na to tu 

pozeráme už roky. A ľudia nám nebudú nahlasovať, aj poslanci tiež majú svoju prácu a tiež 

nemôžu. V podstate na to tu je aparát a treba vytvoriť systém, aby sa to v podstate riešilo, aby 

sme my tu neťahali za kratší koniec stále a neinvestovali peniaze do ciest, kde si koľkokrát 

spraví ešte aj čiernu stavbu popritom človek. 

Primátor - súhlasím, to je presne pomenované, všetko to, čo hovoríš. Ja nechcem sa hájiť ani 

nič. Ja viem jedno, že stavebný úrad je v podstate nie len pre Novú Baňu, ale pre obvod. Je to 

prenesený výkon štátnej správy. Má tabuľkové predpísané dve miesta, my máme tri, platíme 

jedno miesto navyše, pretože majú toľko roboty. Za nejaké konania sme im dali, aby to robili, 
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nech negenerujú len papiere, ale nech reálne robia aj ten výkon viac, ako to robili v minulosti. 

Aj polícia niečo hlási. Kútovská, áno, pravda. To bolo, ale kontrolované v čase, keď už tie 

chaty stáli a ja som tu prišiel, už boli postavené. Ale tento pán Polc, musím to tak povedať, 

teda ten staviteľ toho domu, postavil si dom na ulici Záhrbskej, ktorý z titulu stavebného 

úradu nemal byť dovolený tento projekt taký, aký je v tom mieste, kde on postavil. Pretože to 

je proste obrovský dom s veľkým nárokom na tie zemné práce a vyrobil tento stav. A ja 

neviem, či existuje legislatíva, aby stavebný úrad mohol povedať, že tu a tu sa mne ten dom 

nepáči a ja tebe ho nedovolím tam stavať. Lebo mne tvrdia, že taká legislatíva neexistuje, že 

je to na dobrej vôli toho stavebníka, či to bude alebo nebude rešpektovať. Ale v každom 

stavebnom povolení má napísané, že to, čo spôsobí má dať do pôvodného stavu a že to je na 

jeho náklady. A tam sme ešte neskončili. Pravdepodobne sa budeme aj s ním potom pasovať s 

tým, že tých 45 000 alebo 50 000, ktoré tam treba dať, budeme chcieť nejakým spôsobom 

získať späť. A pravdepodobne aj od všetkých ostatných, keď sa o tom bavíme, že teda 

vzniknú nejaké objektivizovateľné veci, možno aj za cenu nejakých procesov, ktoré budú 

následne nasledovať. Ja neviem, asi to tak budeme musieť začať robiť, pretože my nemáme 

hrnček var a nemáme to z čoho látať, keď nám to niekto ako porozbíja. Keď mám povedať 

niečo k nejakej väčšej stavbe a ktorá možno dopadla bez následkov, tak viete, kde je ulica 

Májová. Je tam 5 bytových jednotiek, je to medzi rodinnými domami a ja neviem o tom, že by 

tam niekto mal opravovať cestu alebo križovatku alebo vjazd alebo ja neviem čo, lebo sa tam 

stavalo 5 bytových domov. Dá sa to, ale to treba robiť rozumne, hej? A keď to chce niekto 

spraviť za týždeň a budú tam tie najväčšie autá chodiť, tak to spraví možno 2× alebo 5× alebo 

3× rýchlejšie, ako keď tam dá menšie autá. Možnože to nebude ani ako lacnejšie, ale bude to 

proste devastačné. Takže ako beriem si to k sebe. Ja čakám tú novelizáciu stavebného zákona, 

kedy začne platiť a kedy bude teda stavebný úrad a všetky tie výkony tak profesionalizované, 

ako by sa požadovalo a my budeme riešiť iné veci, hej? A nech tam je stavebný úrad vo 

Zvolene a nech rieši pre 3 okresy veci a nech neviem, čo robí s tým stavebníkmi, lebo dneska 

si tu hocikto myslel, že sa tu dá robiť všetko a beztrestne. Sme v závere asi. 

Riaditeľka ZUŠ - ja by som sa chcela vyjadriť, pán primátor, aj pani prednostka, proste od 4. 

septembra pred ZUŠ dejú úžasné veci. Ja som to už nazvala, či to je závisť, že tá budova je 

taká krásna, tam proste sa urobilo kopec roboty teda vďaka zriaďovateľovi, že má už taký šat, 

ako má mať škola, ktorá nesie názov základná umelecká škola. A teraz! Do konca roka bol 

kľud ohľadom nášho parkovania. Nejak sa to vyriešilo, ale boli tam nejaké námietky, že to tie 

tabule sú zlé. Ja som telefonovala aj s pani riaditeľkou z technických služieb, nejako sme to 

riešili, že hádam je to v poriadku. No neviem, čo sa stalo. 4. septembra proste prišli noví 

rodičia, kuca paca, telefonáty na mesto, telefonáty na políciu, no proste to som ešte nezažila. 

No, takže komunikujem, riešim všetko. O čo mi vlastne ide, že keď sa teraz riešia nanovo, 

však to stále spolu hovoríme tie tabuľa, hej, čo dneska vy ste tam boli. Ja mám riešenie, ako 

majú iné ZUŠ, že by proste bolo pod tou tabuľou od 10 do 16 v pracovných dňoch pre teda 

zamestnancov ZUŠ a teda nejaké 2 miesta pre rodičov, aby sa tam mohli otočiť, lebo teda 

tŕňom v oku je otočenie sa pred bránou. No zadarilo sa, včera dostal môj učiteľ pokutu. No 

nejde ani tak, že ja im vybavujem parkovanie. O čo ide? Snažila som sa celý ten čas, jak sa 

urobil ten krásny dvor, že zachovajme si umelecké reprezentačné prostredie a myslím si, že sa 

nám tu podarilo. Tým záverečným koncertom sme všetkým ukázali, že waw, krása, ľudia sa 

tam cítili ako v Bratislave. No včera som s ťažkosťou v srdci otvorila bránu. Necítim sa ako 

na svojom súkromnom, čo mi bolo povedané, že si to mám celé kúpiť a môžem si tam 

úradovať. Otvorila som. Predstavte si, sú pedagógovia, ktorí vôbec nechcú parkovať vnútri, 

lebo im ide o to, o čo sa tam snažíme. Takže ja už len viem, že vám prikladám, lebo dneska 

sme riešili, teda ste vy riešili, všade je problém s parkovaním a ešte prikladám. Ja tam už 

nebudem akože riaditeľka, ja som to chcela nejako akože, aby sa to tak ustálilo. Dnes sa tam 

parkuje šesť áut, ideme to vyskúšať, ako to bude vyzerať. A ostatné autá parkujú, tak ako 
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všetci ostatní pedagógovia aj z iných škôl. Predstavte si včera som sa pozerala o tretej, moji 

učitelia boli dvaja a parkovisko bolo plné, plné, nie rodičmi, ľuďmi do Lidla. Takže ja tak 

akože prosím zásadne teda, že čo ideme s tým robiť, aby sme ten ráz, čo sme si tam 

vybudovali teda spoločne, hej, že vám záležalo na tej umeleckej škole, tak aby to nejako 

zostalo. Ak sa to tam nejak zdevastuje. No budeme vidieť, čo to urobí.  

Primátor - ja ďakujem pani riaditeľka, že si teda toto otvorila. My sme v nejakej a možno aj 

pán predseda ma doplní, v nejakej komisii dopravy v úvode roka bolo o tomto už tiež nejaké 

uznesenie prijaté. A vtedy bolo uznesenie prijaté také, že teda, keď ten dvor bol podľa 

projektu vybudovaný na parkovanie, lebo je taký, je podbetónovaný, tak nech tam teda tie 

autá parkujú, lebo miest neni veľa. A potom sme hovorili o tom, že autá by parkovať ako 

nemali mať problém, len keď z nich kvapká olej, to je problém alebo aj gumy nejaké, aj gumy 

nejaké, keď to dopíšu. Alebo neviem, ako sa tam dá komu točiť. Niekedy sa dá točiť aj tak, že 

sa pohýna auto a točí sa alebo niekedy niekto na mieste to otočí a potom sa pohne, tak to sú 

dve rozdielne točenia. No a ja teda neviem, ja to asi vrátim do komisie znova dopravy, lebo tá 

má iniciatívny, poradný a kontrolný význam, tak nech mi poradí ešte raz, že čo ona vidí na 

tom. Lebo ja si teraz nedovolím ti o tom odpovedať, ale viem, že rodičia sa vyjadrovali v 

zmysle, že ako privilegujeme nejakú jednu skupinu obyvateľov voči všetkým ostatným, keď 

im tam dávame ako nejaké vyhradené miesto a ako teraz oni majú riešiť niečo, keď tam teda 

ani nevedia sa vytočiť, ani nič a je to vlastne pre ich deti. Tak ja neviem teraz, lebo my, inak 

ty hovoríš o svojich zamestnancoch, ale možno by sme sa mohli baviť aj o občanoch alebo 

rodičoch. Lebo my pre zamestnancov zatiaľ ani ZŠ sme nevedeli vyriešiť parkovanie a bola 

požiadavka. Ani na meste nemáme vyriešené parkovanie a nejakí ľudia by možno boli radi. A 

ja si myslím, že čím ďalej bude viac áut, tak tým menej budeme mať možnosť sa všetci 

pomestiť, lebo tých miest máme relatívne limitované množstvo.  

Riaditeľka ZUŠ - ja keď pozorujem Lidl, tak som blízko, tak sa pozerám. Nie je vôbec 

možné vyriešiť s tým to, že by Lidl v Novej Bani nebol spoplatnený, tak ako vo viacerých 

mestách? Čo chodíme kade tadiaľ a vidíme Kaufland nie je a just Lidl musí byť. Ešte aj teraz 

vznikla kartička, musíte si kartičku, ľudia automaticky idú k nám, lebo nemusia nič urobiť. 

Automaticky ťahá, či to nie je v našich silách. 

Primátor - asi sa dá s nimi hovoriť. Inak vieme sami, že tam, kde ty máš parkovacie miesta je 

polovica toho pozemku Lidla. Keď sme to vyasfaltovávali, tak bolo o tom, že však ho 

nemôžme asfaltovať na cudzom. Ale zmenil sa zákon, môžme asfaltovať na cudzom, keď je 

to pre verejnosť. Alebo môžme aj chodník budovať na cudzom, keď je to pre verejnosť. A 

Lidl ako keby sme povedali, že nám to odpredajte, tak on povie, že prečo by sme to robili? 

Veď doma náhodou to ešte môžme potrebovať, čiže Lidl má polovicu toho miesta. My máme 

na Lidlovom, to parkovisko naše verejné. Predtým tam bolo blato a taký tis. Teraz je to ako 

tak, je tam 11 miest, ale škriepime sa teraz. Keby tvoji zamestnanci chceli byť dobrým 

príkladom pre všetkých, tak by mohli vyhlásiť dochádzanie do zamestnania nie autami, ale 

inak alebo parkovanie pri parkovisku, ja neviem akom záchytnom dakde ďalej. A neboli by 

oni nejakým predmetom sváru. 

Riaditeľka ZUŠ - je aj debata o tom. Len no sú tam aj dochádzajúci z iných miest. Nedá sa 

nič robiť. V Novej Bani sa ešte nezrodili alebo nežijú tu takí ľudia, ktorí učia nástroje, ktoré 

táto doba vyžaduje. No takto na margo toho. Ale oni parkujú kade tadeto, to viete, teraz má 

každý auto.  

Primátor - keď si mám pomôcť príkladom. To Zdravie, o ktorom sme tu raz hovorili, to je pri 

dolnej lekárni, má na papieri a reálne, inak by sa nedalo vybudovať, parkovisku pri reštaurácii 
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Zlatý bažant. Keby chceli tam stavať a mali by tam mať toľko miest, koľko tam majú mať, tak 

sa to tam nezmestí. Tak taký papier dostali a už či tam nejaký pacient v živote pri bažante 

zastane a ide peši hore k Zdraviu, to ja neviem. Ale ja viem, že v každom jednom väčšom 

meste od, ja neviem, 30 000 obyvateľov, môžeš zabudnúť na to, že niekde zaparkuješ, kde 

konkrétne ideš. Musíš si hľadať niekde a prejdeš kus ďalej, inak sa to nedá. 

Riaditeľka ZUŠ -  ja som si vedomá všetkého. Ja vidím riešenie, čo ako pani doktorka 

Bradiaková, videla som na tých ZUŠ Trenčianskej napr. toto od 10 do 16.00 pre 

zamestnancov ZUŠ v pracovných dňoch. Tak tu nevidím také hrozné riešenie. 

Poslanec Žňava - ja za dopravnú komisiu určite môžem povedať, že tomuto problému sa 

venovať budeme a treba to tam nejakým spôsobom vyriešiť, aby tam nevznikali kolízne 

situácie a potom sa tam ľudia rozčuľujú. Na druhej strane, to je môj osobný názor, je, že tá 

doprava alebo resp. do tej ZUŠ učitelia, ktoré sú z Novej Bane, tak a majú tú možnosť, tak 

určite by mali chodiť buď autobusom alebo peši alebo nejakým iným dopravným 

prostriedkom, aby sa tá frekvencia tých vozidiel, či už v tej križovatke alebo na tom 

parkovisku znížila na minimum. Ale hovorím, to je len môj osobný názor. Neni problém, 

môžeme sa tomu na najbližšej dopravnej komisii venovať. 

Poslanec Lalka - ja by som len pani riaditeľka, možnože len pár takých poznámok k tomu, čo 

hovoríte. Je to tam špecifická situácia z toho dôvodu teda, že tam je ten Lidl. Ale podľa môjho 

názoru aj vy si musíte uvedomiť to, že to čo povedal aj pán primátor, ja nepoznám nikde 

väčšie mesto a v podstate ani v Novej Bani, kde by si zamestnanci parkovali priamo na 

parkovisku pred budovou. Bohužiaľ, je to tak, hej? Nemáme tie kapacity, ani inde sú tie 

kapacity nie. Nemá Základná škola vyhradené pre svojich zamestnancov, tiež nemajú kde 

parkovať. Nemá MÚ vyhradené pre zamestnancov, tiež nemajú kde parkovať a musia 

parkovať po priľahlých parkoviskách záchytných, hej? Čiže treba brať toto do úvahy, lebo vy 

rozprávate o tom, že keď nie vonku, tak vnútri, ale vnútri nechcete kvôli tomu, aby to bolo 

pekné. Nuž ako dá sa parkovať aj za hoťapom. Ja tiež si nedovolím parkovať v areáli 

okresného riaditeľstva, ani jeden zamestnanec tam neparkuje. Parkujem 100 m odtiaľ a 

prejdem 100 m do roboty, čiže toľko. 

Poslanec Spurný - ja vám poviem príhodu z minulého týždňa. Prechádzal som tiež od 

záhradkárskych potrieb smerom k Lidlu a samozrejme vidím pána, ktorý ide z Lidla, 

nakúpené zopár vecí a nasadá do auta. Ale hovorím mu, ale predsa toto je vyhradené pre 

ľudovú školu umenia. No ale prepáčte, keď ten pán je lenivý, prejsť cez rampu, za 

zaparkovanie neplatí. Pri Lidli máte dosť parkovacích miest. No len sú väčšinou leniví, 

prepáčte. Takže tá doplnková tabuľka by mohla byť dobrá a pravdepodobne treba aj asi 

nejako vymáhať potom od tých ľudí nejaký finančný obnos, lebo to je to isté, ako je pri 

základnej škole. Hlavný vstup máte zamknutý na základnej škole aj od Nábrežnej a tu riešime 

parkovacie miesta namiesto toho, aby sme v každej triede povedali na ZRPŠ, že odtiaľ tí 

rodičia majú tie deti voziť. Tak budeme sa prispôsobovať neprispôsobivým alebo kam to 

dôjde?  

Primátor - vidíte aj vy pani riaditeľka, že ako to tu s nami kýva, hej? Nedráždime hádam 

bosou nohou. No rozumne to nejak odkomunikujeme smerom k tým vašim zamestnancom, 

aby to pochopili. Veď tuto mi pani prednostkami šepká, že cez deň sú všetci na Štúrovke v 

robote, môžte parkovať na Štúrovke. Tuto, teraz odtiaľto je to tu tiež krížom neďaleko. 

Náčelník MsP - tak ja ak môžem doplniť zo strany a z pohľadu mestskej polície. Každopádne 

to dopravné značenie nie je v súlade s vyhláškou 30 z roku 2020. Tá dodatková tabuľa 
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vyhradených 9 boxov pre ZUŠ, takú dodatkovú tabuľu vyhláška nepozná. Je tam, vždy tam je 

nejaký rezerve s tým, že potom je tam buď ohraničený nejaký čas, časová hranica. Ja si 

myslím, že pokiaľ by tam bola nejaká časová hranica od- do, boli by obidve skupiny 

obyvateľstva alebo občania mesta Novej Bani a tak isto ZUŠ uspokojení. Aj vy, aj tí občania, 

ktorí tam chcú nakupovať v Lidli. Takže len tak na dôvetok toho celého. 

Primátor - jasné. Mne tu radia moje poradkyne, že toto malo byť už ukončené, lebo nás je 

málo, o jedného menej. A potom sme tu mohli neoficiálne sedieť, takže. Ale z toho výstup 

nejde. Toto ja to beriem ako podnety, ale teda týmto pádom, keďže nás zostalo o jedného 

menej, už sme neni uznášaniaschopní. Tak vám veľmi pekne ďakujem za rokovanie 

mestského zastupiteľstva. Vidíme sa v októbri a predtým ešte všetci ste pozvaní na jarmok na 

konci septembra a ak pôjdete voliť, tak šťastnú ruku. A teda na konci októbra sa vidíme a kto 

chce tu sedieť ďalej mimo záznam, tu môže sedieť ďalej, nejaké podnety z toho môžu zísť, 

hej. Ďakujem veľmi pekne všetkým. 

 

Primátor mesta Nová Baňa  Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA poďakoval 

všetkým za účasť a zasadnutie Mestského zastupiteľstvo o 16:40 hod. ukončil.  

 

Prílohu zápisnice tvorí obrazový aj zvukový záznam z rokovania Mestského 

zastupiteľstva v Novej Bani (Mestské zastupiteľstvo v Novej Bani 13.9.2023). 
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Zapísala: Martina Svetíková 

https://www.youtube.com/watch?v=JjOSnwQUOCU

